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Винаги съм усещал подкрепата на моите 
съграждани. Усещам я и сега, на прага на следва-
щите четири години на Бургас. 

Благодарен съм...
На всеки един от вас. Независимо от това 

дали сте родени тук, в коя част на Бургас живе-
ете, независимо от вашата религия, професия 
или възраст, независимо дали сте критични или 
имате различни виждания.

Въпреки различията ви, Вие доказвате еже-
дневно, че сме единни за важните теми на 
Бургас! Че сме заедно за успеха на Бургас! 

Високо ценя това, което правите всеки ден, 
това, което всеки от вас дава на града си. 

Вие ми давате енергията да продължа рабо-
тата си с още по-високо темпо, защото Вие 
сте важните – хората на Бургас. 

Знаете, гледам амбициозно и с отговорност 
към следващите важни крачки за Бургас. Те съ-
ответстват на град с много по-големи мащаби.

Но през годините съм се уверил, че не можеш 
да постигнеш много, ако имаш малки цели.

А моята цел е голяма – вашият успех и успе-
хът на Бургас! 

Искам всеки почтен човек да чувства моята 
подкрепа! Така, както аз чувствам вашата! 
Моята задача е да осигуря възможност за раз-
витие на всички. И на уязвимите, и на успелите!

Затова и в проектите за следващите години 
грижата за хората е поставена на първо място 
– здравеопазване, образование, работни места, 
сигурност и социална грижа.

Ще подкрепим младите, защото от дома 
по-добро място няма! Но няма да забравим и 
възрастните, благодарение на които имаме 
този прекрасен Бургас днес!

Ще инвестираме в комфортната жизнена 
среда! И в града, и в кварталите, и в съставни-
те селища.

Много е важно да гласувате и за общинските 
съветници, които подкрепят програмата ми 
за следващите четири години! Сред тях има 
много достойни и компетентни хора, доверете 
им се!

Ще продължа да работя за Вас със същите 
хъс и енергия и мога да Ви уверя, че нищо няма 
да ме спре да преследвам нашата обща цел: 

Успех на Бургас!



Само с две машини 
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Мотивация. Дават се пари дори и за участие в обучения на членове на СИК-ове

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Интересът за участие 
в секционните избирател-
ни комисии за местния вот 
в Бургас се оказа голям. 
Това обясни пред „Черно-
морски фар“ председателят 
на ОИК-Бургас Фани Се-
мерджиева. Оказва се, че 
партиите имали по сто-
тина души резерви за 
съставите на комисиите. 
Изненада за високия инте-
рес обаче няма. Възнаграж-
денията са високи, а тази 
година пари се дадоха дори 
и за участие в обученията. 

„Добрите възнаграждения 
като че ли активираха 
хората, а и опитът, който 
натрупаха за 3 години. Не 
се притесняват толкова 
вече. Сега дори имаше пред-
видени по 40 лева за участие 
в обученията, което дока-
ра доста повече хора“, ко-
ментира Семерджиева.

Обученията продължи-
ха до петък. 

Проблем обаче имаше с 
демонстрационните ма-
шини, които служат за 
обучение. В Бургас те бяха 
само две.

„А иначе машините за 
секциите ще дойдат в съ-

бота и ще бъдат раздавани 
по график, изработен от 
„Сиела“. С тези две демон-
страционни машини ня-
махме възможност да 
обиколим в целия град и да 
правим демонстрации как 
се гласува, но пък в крайна 
сметка на сайта на ЦИК 
има клипчета. В медиите 
сме пуснали, където можем, 
видеа със същата цел. Мисля, 
че хората се ориентират 
правилно. Нищо сложно 
няма в машините“, кате-
горична е Семерджиева.

Този вот се доближава 
много до изборите, когато 
гласувахме 2 в 1 – за прези-

дент и за правителство. 
Тук дори ще е в 3 в 1, къде-
то избирателите ще гла-
суват и за кметове на 
кметства. 

„На екрана се изписват 
двата или трите вида 
избор, избираш си за кои 
от изборите ще гласуваш. 
След това имаш преглед на 
това, което си избрал и 
там можеш да се върнеш 
назад, ако решиш, че не 
искаш да гласуваш за някои 
от изборите, а само за един 
примерно“, каза председа-
телят на ОИК-Бургас.

Има ли вероятност 
многото избори и смесе-

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Макар и изборната кам-
пания в Бургас да е далеч 
по-малко интересна от 
други общини, един въпрос 
вълнува живо кандидати 
за местната власт в мор-
ския град, а навярно и из 
другите населени места в 
областта. Изданието ни 
научи, че мнозина се питат 
могат ли да пренаредят 
водачите в листите си. 
Още повече – разпростра-
нява се информация, че 
гласовете без преференция 
не отиват при лидера. Наш 
репортер потърси избор-
ни експерти, които да 
коментират темата с 
пренареждането. Един от 
кандидатите за кмет – 
Тодор Иванов, е описал 
много добре как всъщност 
работи преференциалният 
вот. 

„Общинска избирателна 
квота се формира като 
разделим броя на всички 
действителни гласове на 
51 (броя на общинските 
съветници). На последни-
те местни избори тази 
квота е била 1250. Квота 
на Хеър се получава, когато 
се извадят всички гласове 
на партии и независими 
кандидати, които са по-
лучили по-малко от 1250 
гласа и отново се раздели 
на 51. На последните мест-
ни избори от 22 участни-
ци (партии, коалиции и 
независими кандидати), 
от класиране са отпадна-
ли 12, защото не са събра-
ли нужните 1251 гласа. 
Квотата на Хеър е била 
1135,235. След това идва 
ред на изчисленията за 
преференциалния вот, 
които впоследствие фор-
мират списък Б, а списък 
А е оригиналната канди-
датска листа. За да участ-
ва даден кандидат в това 

изчисление, са нужни: 
партията/коалицията да 
има повече от 1251 гласа и 
да участва изобщо в раз-
пределението на местата 
в ОбС; кандидатът да е 
получил не по-малко от 
7% от гласовете, подадени 
за кандидатската листа 
чрез преференциално гла-
суване“, обяснява Иванов.

Това обяснява преферен-
циалния вот. А ето и 
отговора, който вълнува 
кандидатите. Водачът 
може да бъде изместен от 
първото място, но ще ви 
е трудно. Трябва да сте 
събрал 50%+1 глас от всич-
ки гласове, подадени за 
листата. Тоест, ако хипо-
тетично политическа 
сила А има 2000 гласа, а 
кандидат 11 има 1001 гла-
са, то от 11-и, той ще 
стане 1-ви. 

Това, разбира се, не е 
невъзможно, но е трудно 
поради факта, че гласове-
те за партията, без изра-
зен преференциален вот, 
автоматично се смятат 
като преференция за во-
дача. 

„Как се получава прак-
тически? Да приемем, че 
партия А с кандидатска 

листа от 10 човека е по-
лучила 2443 гласа общо. 
Това означава, че тази 
партия ще има 2 общински 
съветници. Водачът полу-
чава над 50% преференции, 
т.е. 1055 гласа, а например 
Кандидат 2 в листата е 
получил 168 гласа, Кандидат 
3 е получил 67 гласа, Кан-
дидат 7 е получил 184 
гласа, Кандидат 10 е полу-
чил 175 гласа. 7% от всич-
ки получени гласове е 
прагът от 171 гласа, т.е. 
който е получил над 171 
преференциални гласа 
участва в разпределението 
на 2-те места, които е 
получила партията в 
местния парламент. Видно 
от резултатите, в раз-
пределението участват 
водачът, Кандидат 7 и 
Кандидат 10, в ОбС влизат 
Кандидат 1 и Кандидат 7. 
На трето място в списък 
Б остава Кандидат 10, а 
Кандидат 2 остава на 
четвърто място“, уточ-
нява Иванов.

Изборният експерт, 
отговарял за провеждане-
то на няколко вота като 
председател на РИК-Бур-
гас, а сега кандидат за об-
щински съветник Михаил 

Хаджиянев потвърди, че 
изместването на водача 
не е невъзможно. 

„Особено в бизнес лис-
тите например, където 
няма силно изразени поли-
тически пристрастия, 
определени личности в тях 
могат да успеят да прена-
редят първия“, посочи той.

Хаджиянев припомни, 
че на предния местен вот 
през 2019-а в една от лис-
тите това за малко не се 
случи. Иначе пренарежда-
ния със силен преференциа-
лен вот имаше доста. 

Такива със сигурност ще 
има и сега, а дали лидер ще 
бъде изместен от върха, 
предстои да разберем на 
29.10.2023 г. 

Системата с автома-
тичните преференции за 
водача е в сила и на парла-
ментарните избори. 
Единствените избори, на 
които първите в листите 
не са толкова защитени, 
са тези за Европейския 
парламент, тъй като там 
лидерите не получават 
автоматично гласовете 
без преференция. Истори-
чески обаче този вот е и 
от най-малък интерес за 
българина.

ДОНА МИТЕВА

Проверките, свързани 
с предстоящия местен 
вот, са започнали още през 
май. Данните, които 
бяха изнесени от минис-
търа на регионалното 
развитие Цеков, няма как 
да бъдат проверени до 
деня на изборите. Необ-
ходими са 3 – 4 месеца, за 
да бъдат проверени адре-
сите. Това посочи област-
ният управител Пламен 
Янев.

„В Бургаска област 
подадените за заличаване 
от комисии, в които 
участва Областна управа, 
по член 405 от Изборния 
кодекс, са 215 души. От-
делно, по инициатива на 
областния управител, е 
направено допълнително 
запитване към общините 
за заличаване на лица, 
които имат право най-
много до 4 месеца – т. нар. 
сезонни работници – още 
59 души. И отделно по 
различни сигнали, които 
са постъпили при нас – още 
183 лица са заличени от 
избирателните списъци“, 
коментира Янев.

Той обясни, че допъл-
нителните проверки сега 
стартират. След това се 
установява кой подлежи 
на дерегистрация и накрая 
ГРАО трябва да промени 
информацията в избира-
телните списъци, което 
отнема време.

„Ние сме извършили 
задължителните провер-
ки. От там нататък 
тази информация, която 
се публикува, явно дос-
тъпна до ГРАО, не и до 
нас, тръгва по друг ред за 
проверка – основно на 
принципа допустимост 

на брой лица в жилищна 
площ. Това е един процес, 
който е затлачен от го-
дини. Освен това процесът 
на регистрация и дере-
гистрация се осъществя-
ва от общините. А не от 
държавата. Проверките 
на областния управител 
се правят по сигнал. И пак 
процедурата минава през 
общините“, разясни Янев 
и допълни: „Ако в една 
къща от 200 квадратни 
метра разгъната площ 
има две или три семейства, 
които са три поколения, 
няма никакво законово 
основание да бъдат дере-
гистрирани хората“.

Що се отнася до про-
словутото село Сигмен, 
община Карнобат, Янев 
обясни, че има дерегистри-
рани 26 човека и 109 души, 
за които е установено, че 
имат законови основания 
да са регистрирани там.

Областният управител 
подчерта и факта, че 
т.нар. изборен туризъм 
законово е разрешен от 
държавата. „Разрешено е 
човек на едни избори да 
гласува по настоящ адрес, 
а на други – по друг. Про-
блемът е в контрола“, 
обяснява.

Законът за жилищната 
площ е приет през 2015 
година. Онези, които са 
регистрирани преди то-
ва – по сто и повече души 
на един адрес, има съдеб-
но тълкование, че са за-
варено положение. И де-
регистрацията става 
много по-трудно, след 
дълго разследване.

Освен че контролът 
трябва да е постоянен, 
той трябва да бъде изва-
ден извън общините, 
смята Янев.

„Нищо сложно няма в машините“, успокоява Фани Семерджие-
ва, председател на ОИК-Бургас  ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Регистрацията на 
жители да излезе 
от правомощията 
на общините

Кандидати се вълнуват: Мога ли  
да бутна лидера от първото му място?

На предния 
местен вот 

пренареждания 
имаше, но не и 

на водачи
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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ният вот – на машина и 
на хартия, да доведе до 
забавяния при броенето 
на бюлетините по секци-
ите след края на изборния 
ден? 

„Забавянето може да 
дойде от самото обработ-
ване на бюлетините по 
секциите, защото те ще 
имат по две кутии. Една-
та е за хартиените бюле-
тини, другата – за машин-
ните бюлетини. В тези 
различни кутии се слагат 
всички видове избори. 
Нямаш кутия само за кмет, 
кутия за общински съвет-

ници. Т.е. секцията като 
изсипе урната с бюлети-
ните, първо трябва да ги 
отдели по вид избор – кмет, 
общински съветници, кмет 
на кметство. След това 
трябва да се разпредели 
всяка една купчина по 
партиите, после „Не под-
крепям никого“, след това 
недействителните. Пър-
во трябва да приключат 
с хартиените, да попълнят 
протокола и после се заемат 
с протокола от машините. 
Ще се работи първо на 
чернови, там ще се отра-
зят и преференциите на 

съветниците. Ще си от-
неме време. Аз повече се 
притеснявам да не дойдат 
при нас с грешки, защото 
тогава остава вариант до 
сутринта да ги броим“, 
отговори Семерджиева.

Комисиите няма да се 
занимават със сборуване-
то на резултатите от 
отделните протоколи. 
Единствено ще съберат 
общия брой подписани в 
списъка и общия брой дей-
ствителни гласове. Работа 
на ОИК-Бургас ще е да 
провери дали сборовете 
излизат.

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

Три тъжни месеца 
без майка ни

Желязка Русева 
Василева

Починала на 94 години

Скърбим.
Поклон пред светлата ѝ 

памет.

От семейството

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Около 300 лева е тарифата 
за купен глас за местния вот 
в неделя. Това отговориха 
пред журналисти прокурор 
Мария Маркова и старши 
комисар Емил Павлов. Те 
подчертаха, че офертите 
варират в различните 
общини. 
Директорът на ОДМВР-Бур-

гас посочи, че много от 
сигналите са за опрощаване 
на задължения към хранител-
ни магазини. Районният 
прокурор Маркова пък 
добави, че няма някоя 
по-изявена община с повече 
сигнали за купуване на 
гласове. Общо за 90 случая на 
нарушаване на изборния 
процес са алармирани 
властите.
„Районна прокуратура – Бур-

гас и ОДМВР – Бургас 
работим изключително 
активно, като имаме 
завишаване броя на образу-
ваните досъдебни производ-
ства. Към момента са 29, 
което означава, че водим 
активно 29 разследвания 
срещу лица, за които имаме 
данни, че чрез действията си 
смятат да нарушат процеса 
на изборите“, коментира 
старши комисар Павлов.

Около 300 лева е тарифата за купен 
глас за местния вот в неделя

ГЕОРГИ РУСИНОВ

В малките часове на 
миналата събота двама 
мъже с качулки събориха и 
удряха с палки кандидата 
за кмет на созополското 
село Зидарово Христо Бар-
дуков. Впоследствие той 
бе приет в УМБАЛ – Бургас 
с наранявания по тялото. 
Само няколко дни след 
това полицията и проку-
ратурата установиха 
поръчителя и биячите.

Криминално про-
явен софиянец, с 
бизнес интереси 
в Созопол и във 
вражда с пребития 
кандидат, е поръ-
чал побоя над него. 
Това стана ясно по 
време на брифинг на 
ОДМВР – Бургас и Район-
на прокуратура – Бургас. 
При проведена специализи-
рана полицейска акция на 
територията на Бургас, 
София и Созопол са задър-
жани пет лица.

„Поръчителят е крими-
нално проявен от София, 
с бизнес интереси в Созопол. 
Познавали са се с постра-
далия и не са били в добри 
лични взаимоотношения. 
Към настоящия момент 
данните, които сме събра-
ли сочат, че причината за 
поръчката на побоя е неу-
редени личностни отно-
шения. На този етап ня-
маме данни изборите да са 
причината, но така или 
иначе, тепърва това ще се 
установява“, заяви дирек-
торът на ОДМВР – Бургас 
старши комисар Емил 
Павлов.

За другите две 
лица той коментира, че 
имат отношение към на-
мирането на биячите. 

„От петимата задържа-
ни мъже, четирима са от 
София и един от Бяла Сла-
тина, като лицата, които 
са извършили побоя, са – един 
от София и един от Бяла 
Слатина. Единият е кри-
минално проявен. На извър-
шителите е била обещана 
и дадена сумата от общо 
3000 лева – по 1500 лева на 
човек“, каза още Павлов.

Прокурор Мария Мар-
кова обясни, че производ-
ството е под надзора на 
Районна прокуратура – 
Бургас. 

„За твърде кратко вре-
ме са събрани достатъчно 
доказателства за вино-
вността на лицата за на-
насяне на лека телесна 

повреда с користна цел, за 
което е предвидено лиша-
ване от свобода до 3 годи-
ни. На същите са взети 
мерки за неотклонение до 
72 часа, като ще бъде поис-
кан постоянният им арест“, 
посочи тя.

Маркова заяви, че не 
може да се коментира все 
още дали има политически 
мотив в побоя над Бардуков. 

„Разследват се всички 
версии. Не можем да бъдем 
категорични, просто се е 
случило в момент на разгар 
на кампанията за изборите“, 
добави тя.

Припомняме, че малките 
часове на събота двама 
мъже събориха и удряха с 
палки кандидата за кмет 
на Зидарово Христо Бар-
дуков. Той бе приет в 
УМБАЛ – Бургас с нараня-
вания по тялото. 

Пребиха кандидат за кмет 
на Зидарово, заловиха 
поръчителя и биячите

 Кандидатът 
за кмет на Зи-
дарово Христо 
Бардуков бе бит 
пред дома си
ФОТО: ФЕЙСБУК

На снимката горе: Прокурор 
Мария Маркова (вдясно) и 
старши комисар Емил Павлов 
се похвалиха с бързите дейст-
вия по залавянето на биячите 
и поръчителя

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

За реклама:
056 825 435
0878 424 698

www.faragency.bg
Следете новините 

в развитие и на 
мобилната версия, 
достъпна за всички 
смартустройства

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Общо 84 са хората с 
трайни увреждания в 
Бургас, които се записаха 
и ще упражнят избира-
телното си право тази 
неделя като гласуват с 
подвижна избирателна 
кутия. Три са подвижни-
те секционни избирател-
ни комисии (ПСИК) за 
гласуване на лица с увреж-
дания на територията на 
община Бургас.

За хората с увредено 
зрение или със затруднения 
в придвижването, които 
не са успели да се запишат 
за подвижна кутия и искат 
да гласуват, Община Бур-
гас ще осигури транспорт 
в изборния ден до секции-
те, разположени за улес-
нение на първите етажи 
на сградите за гласуване, 
които ще бъдат обозна-
чени със син знак за хора с 
увреждания.

До всички 35 секции ще 
има поставено и табло за 
незрящите и слабо виж-
дащи хора с брайлов текст 

и QR-кодове, които при 
сканиране ще препращат 
към раздел в сайта на Об-
щина Бургас с аудио и 
текстова информация за 
всички кандидати за кме-
тове и кандидати за об-
щински съветници.

  Заявки за услугата за 
превоз до изборните сек-
ции могат да се подават 
на следните адреси и те-
лефони:

– до 27.10.2023 г. в Цен-
търа за обслужване на 
трудно подвижни лица 
(автогара „Запад“) от 8:30 
до 16:30 часа или на теле-
фони: 056 831 431, 0887 754 
305;

– на 28.10. и 29.10.2023 
г. в Транспортна къща на 
ул. „Александровска“ № 106 
или на телефони: 056 810 
943, 0888 910 739.

Близо 100 хора с увреждания  
ще гласуват с подвижна кутия

До всички 35 секции ще има поставено и табло за незрящите 
и слабо виждащи хора с брайлов текст и QR-кодове

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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Бизнес. Голяма част от РК-тата са безумно амортизирани, а няма финансово подпомагане 
за нови – рибари закриват дейността си

Флотилия от кораби-пенсионери 

ДОНА МИТЕВА

Риболовен кораб на 
„Черноморски риболов“ 
стои на пристанището в 
Созопол и чака за ремонт, 
а пари за такъв не се нами-
рат. Кораб на „Амбра стил“ 
ЕООД е изваден от упо-
треба и по всяка вероят-
ност фирмата преуста-
новява риболовната си 
дейност. Фирма „Хермес 
2010“ ЕООД – Александър 
Александров – също спира 
едното си РК от работа. 
Това е само малка част от 
големия проблем, наречен 
остарял риболовен флот 
на страната ни. Рекорд 
държат корабите от 18 
до 24 метра, чиято средна 
възраст е почтена – 45 
години.

Макар и рибарството 
да е под шапката на Земе-
делското министерство, 
то е подчинено на други 
правила и докато в земе-
делието и животновъд-
ството хората успяха да 
подновят машините си и 
да се сдобият с нова тех-
ника – трактори за мили-
они левове, които са като 
космически кораби, снаб-
дени с най-модерната 

навигация и възможност 
за връзка със сателит и 
какво ли не, при корабите 
не е така.

„Ние, рибарите,

нямаме опции за 
европейско подпомагане 

за закупуване на 
плавателни съдове

България и Румъния 
влязоха в ЕС две години 
след като такава програма 
приключи. Затова нашите 
хора обикновено купуват 
от Турция РК втора упо-
треба. Но не всяка рибо-
ловна фирма може да си го 
позволи. Това са много 
средства. А наистина 
риболовният ни флот е 
безумно остарял. Той е и 
опасен за хората, които 
работят на корабите. В 
повечето случаи се правят 
само някакви козметични 
ремонти. 

В Европа се заговори за 
декарбонизация на флото-
вете. Това означава под-
мяната на дизеловите 
двигатели. На тези кора-
би, с които ние разполага-
ме, това няма как да се 
случи, просто конструк-
циите им не биха поели 

новите модерни двигате-
ли. Но ние не сме я докара-
ли дотам. Проблемът е в 
това, че риболовните 
фирми нямат средства за 
закупуването на нови 
плавателни съдове и бавно 
и полека се вадят от упо-
треба наличните кораби. 
С други думи, флотът ни 
за промишлен риболов се 
топи, рискът от аварии 
и злополуки се увеличава“, 
коментира д-р Йордан 
Господинов, изпълнителен 
директор и представляващ 
Сдружение „Асоциация на 
производителите на риб-
ни продукти БГ ФИШ“ 
(АПРП БГ ФИШ). 

Асоциацията поставя 
остро въпроса за нуждата 
от средства за ремонт на 
безвъзвратно остарелия 
риболовен флот, 

настоявайки  
за подпомагане

„Риболовният флот на 
България и Румъния е 
изключително остарял, 
амортизиран и рисков от 
гледна точка на постига-
не задоволителни нива на 
устойчивост. В подкрепа 

Българските 
и румънските 
рибари не са 
се възползвали 
от европейско 
финансиране 
за подновяване 
на флота, за 
разлика от 
колегите си, 
които са от 
държави по-
стари членки 
на Съюза
ФОТО: PIXABAY.COM

Ръждясали 
стари корита 

са голяма част 
от риболовни-

те кораби на 
България

ФОТО: Т. СТАВРЕВ

МОНИКА ИЛИЕВА

Лефер в големи количе-
ства се появи за кратко 
време във водите край 
Поморие и отплува на юг 
към Царево и Ахтопол, 
споделят местни рибари 
пред в. „Черноморски фар“. 
Лови се сафрид и скална 
риба – скорпид, врана. 
Бодливката с вкусно месо 
– скорпид – излиза заедно 
с попчето. „За няколко дни 
имаше много лефер при нас 
в Поморие. И в момента 
има, но по Южното Чер-
номорие. В Ахтопол днес 
се чу че една лодка е хвана-
ла над 700 кг лефер“, разка-
за Янчо Христов. 60-го-
дишният рибар става 
всяка сутрин между 6.30 
– 7.00 часа – слънцето по 
това време на годината 
започва да закъснява – за 
да риболува със своята 
лодка в морето. „Минала-
та година нямаше лефер 
– прескочи ни, но беше 
богата на паламуд. Тази 
– паламуд няма. При него 
има цикличност, масово 
излиза на 4-5 години. Пре-
ди дни колега – единстве-
но той, беше успял да 
хване турук (паламуд над 
2 кг) към Царево“, добави 
Христов. 

Цената на лефера – една 
от най-вкусните риби, 
започва от 30 лв./кг. По-

ради обилния улов на мес-
та по нашето Черноморие 
спада до 25 лв./кг. Килограм 
сафрид в края месец ок-
томври струва между 10 
и 12 лв. Враната и скорпи-
дът са на същата цена. 
Клиенти за рибата има, 
макар и на тази цена – ук-
раинци и българи – местни, 
туристи, търговци – кои-
то купуват за ресторан-
тите си в града. 

Рибарството е „тежък“ 
поминък, трудно е да се 
препитаваш с него. „Искат 
лицензии, приспособления, 
оборудване, за да сме за-
конни. Малките лодчици 
не подлежат на проверки 

и обикалят където им 
скимне. Рибата в морето 
намалява. Ние, рибарите, 
смятаме, че се дължи на 
пречиствателните стан-
ции, защото филтрират 
само фекалните води, а 
химията се излива в море-
то. Никой не я чисти. 
Черната мида изчезва, а тя 
е основен филтър. Изгубва 
се заради замърсените с 
олово морски води. Оста-
наха малко места, където 
се развива черна мида“, 
споделя собственикът на 
безименната Пм 411. 

Рибари споделят при-
теснението си във връзка 
с изграждането на развъд-

ник за миди в района меж-
ду Поморие и Ахелой. 
„Взимат ни от места, в 
които риболуваме. Не сме 
съгласни, не останаха мно-
го места за риболов край 
Поморие. Преди две-три 
години отново имаше 
апетит за морски тери-
тории наоколо. Тогава се 
заговори за морето, макар 
и навътре, срещу плажо-
вете на ул. „Крайбрежна“. 
В този район на града – 
североизточния, дойде ли 
лошо време, вятърът е 
ураганен. Нищо няма да 
остане от тези ферми. Ще 
ги построят, бурите ще 
ги съборят. Съоръженията 

ще останат под вода, 
нашите мрежи ще се късат 
в тях. Инвеститорът 
веднъж усвои ли парите 
по проекта, никой не може 
да го накара да извади 
амортизираните потъна-
ли съоръжения“, коменти-
рат те. Аргументират се 
с подобни мидени развъд-
ници, вече потопени, край 
„Ропотамо“. 

Захари Стоянов обясни, 
че влиза в морето и лови 
на чепарета, ей така, за 
удоволствие. Има право 
на до 3 кг улов за деня. 
„Сафрид и чернокоп вадим. 
Леферът мина и замина 
към Царево. Хвърляме въ-

дичките с по десетина 
кукички (чепаре). Мрежи 
не пускаме. Бате Иван 
бореца – той е местен 
помориец – това са него-
вите мрежи, има лиценз, 
лови професионално и 
продава“, добави той. От 
думите на Стоянов стана 
ясно, че лодката му е отвън, 
не може да я пусне на вода. 
Морето се е отдръпнало 
от слипа (механично ус-
тройство за спускане и 
повдигане на корабите във 
и от вода). „Това ме спира 
да вляза за риба днес. Чакам 
водата да дойде, а тя за-
виси от лунния цикъл. 
Нали го учихте едно време 
в училище“, усмихва се 
добронамерено възраст-
ният мъж.

Топлото време изкара 
въдичари айляци на морския 
кей и по вълноломите в 
града. Ентусиастите с 
железни нерви споделиха, 
че „кълве, не си играе“. 
Хващало се попче и зарган 
– идващ от Азовско море 
и движещ се на юг – на 
бомбарда, булдо и плувка. 

*Рибари наричат пала-
муда с различни имена в 
зависимост от теглото:

– 0.500 кг и по-малко – 
циганка

– 0.500 – 2 кг – паламуд
– над 2 кг – турук

Лефер се появи за кратко в Поморие, отплува към Царево

Янчо Христов 
с улов във 

водите край 
Поморие

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Турук 
в Царево
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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вади риба от Черно море
на горното посочваме, че 
средната възраст на бъл-
гарските кораби от сег-
мента от 12 до 18 метра 
е над 22 години, от 18 до 
24 м – 45 години и над 24 
м – 36 години.

През последните годи-
ни практически подкрепа 
в посока модернизация на 
риболовните съдове липс-
ваше, което доведе до 
амортизацията на съдо-
вете и повишаване на 
риска от вредно еколо-
гично въздействие пре-
дизвикано от аварии на 
борда.

В тази връзка е ясно 
идентифицирана нужда-
та от програмиране на 
мерки за подкрепа, позво-
ляващи инвестиции в 
модернизация на риболов-
ния флот, които ще га-
рантират устойчивост 
и недопускане на отри-
цателно въздействие 
върху околната среда при 
извършване на риболов“, 
това пише в писмо, из-
пратено до председателя 
на Консултативния съвет 
за Черно море (КСЧМ) 
Даниел Бухай. Писмото 
е подписано от д-р Йордан 
Господинов, изпълнителен 
директор и представля-

ващ АПРП БГ ФИШ.  
Асоциацията извършва 

53% от риболова в Черно 
море и има 27 предприятия, 
които затварят цикъла. 
Част от продукцията е 
експортно ориентирана, 
подчертава Господинов 
в подкрепа на това, че 
остарялата флотилия 
трябва в спешен порядък 
да бъде подменена, и то с 
помощта на финансира-
не отвън. „Не става дума 
само за живота и прехра-
ната на петима – десе-
тина души, които рабо-
тят на РК. Фабриките 
дават работа на 30 – 50 
души и семействата им, 
освен това има пакети-
ращи компании, транс-
портни и още какво ли 
не. Така че е много труд-
но да се каже точно на 
колко души дава хляб 
риболовът. Едно обаче е 
сигурно, че е традиционен 
поминък, който трябва 
да се развива“, подчерта-
ва Господинов, допълвай-
ки, че риболовът в Черно 
море има специфики за-
ради характера на вълни-
те и съответно опти-
мално се търсят кораби, 
които да са устойчиви и 
здрави. 

Определят квотите за калкан 
през декември

На един риболовен кораб обичайно работят 5–7 души
ФОТО: БГНЕС

Европейската комисия 
прие предложение за 
възможностите за 
риболов за 2024 г. в 
Средиземно море и в Черно 
море. С предложението за 
регламент се насърчава 
устойчивото управление 
на рибните запаси в тези 
морета и се изпълняват 
политическите ангажи-
менти, поети в деклараци-
ята от Малта 
MedFish4Ever и Декларация-
та от София.
ЕК предлага да се използ-
ват същите инструмен-
ти, които бяха въведени 
във възможностите за 
риболов за 2022 г. и 2023 г., 
въз основа на най-новите 
налични научни станови-
ща. Тези инструменти 
включват риболовно 
усилие за траулерите и 
корабите с парагади, 
както и ограничения на 
улова на дълбоководни 
скариди.
За Черно море предложе-
нието включва ограниче-
ния на улова и квоти за 
цаца и калкан. По отноше-
ние на цацата Комисията 

предлага да се запази 
ограничението на улова за 
2023 г. По отношение на 
калкана равнищата на 
общия допустим улов 
(ОДУ) и квотите ще бъдат 
определени и приети на 
годишното заседание на 
Генералната комисия по 
рибарство за Средиземно 
море (GFCM) през 2023 г. – 
това е регионалната 
организация за управление 
на рибарството, компе-
тентна за опазването и 
управлението на рибните 
запаси в Средиземно море 
и Черно море.
Предложението се 
основава на целта на ЕК да 
направи риболова в тези 
два морски басейна 
устойчив в съответствие 
със стратегията от 2030 
г. на GFCM.
Съветът ще обсъди 
предложението на 
Комисията на 11 и 12 
декември 2023 г. и ще 
определи разпределението 
на възможностите за 
риболов. Регламентът 
следва да се прилага от 1 
януари 2024 г.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Рекорден улов на лефер е 
темата на разговор тези дни 
сред царевските и ахтопол-
ските рибари. Ахтополци са 
излезли с 3 тона и 700 килогра-
ма риба, хваната наведнъж, 
научи „Черноморски фар“.

„Мрежата я рязаха на три 
парчета, за да я пренесат до 
брега, в три лодки. В Царево и 
особено Ахтопол обаче леферът 
е страшно много в момента и 
уловът е добър. На юг имат 
големи заливи и дъното е с 
пясък и затова се лови по-лес-
но там“, коментира пред наш 
репортер царевският рибар 
Георги. 

Тези дни се наблюдава и 
много сафрид, който обаче 
трудно се хваща, освен с мре-
жа, която се затваря долу по 
дъното и събира рибата като 
в цедка, обясняват още мест-
ните и добавят:

„Няколко лодки се пообър-
каха на места със сафрид, че е 
лефер, но не могат да го хванат 
така“.

Иначе леферът в момента 
е събран на големи пасажи – по 
3 – 4 тона риба вървят заедно. 
Освен него има и голям паламуд, 
на който рибарите казват 
турук – големи риби от по 3-4 
килограма едната. 

„Големият паламуд е по-
рядък. Иначе пак се среща на 
големи групи от по 100 – 200 
риби. Аз специално по 3 – 4 
такива големи виждам редов-
но. Иначе колеги рибари хващат“, 
споделя Георги. 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

По повод Международ-
ния ден на Черно море – 31 
октомври, читалище 
„Изгрев 1909“ реализира 
седмото издание на проект 
„Морето и децата“, с 
който цели да провокира 
мисълта на децата за 
бъдещето на уникалната 
екосистема Черно море. 

Децата на Бургас от-
ново са посланици на 
идеята за по-чисто Чер-
но море, с прекрасните си 
картички те казват важни 
неща, които много хора 
ще чуят.

В рамките на месец – 
през целия октомври, 58 
ученици на СУ „Д. Чинту-
лов“, Бургас се включиха 
в ателиета за рисуване и 

уъркшоп за изработване 
на постери и картички за 
изложба. Изработените 
от тях творения са ад-
ресирани до 58 ученици 
от Ловеч. Малчуганите 
ще получат КАРТИЧКА 
ОТ МОРЕТО за Деня на 
Черно море. 

Няколко дни по-рано 
– на 27 октомври, от 11.00 
часа в Културно-турис-
тически комплекс „Чен-
гене скеле“ ще се проведе 
заключителната част на 
проявата с учениците от 
СУ „Д. Чинтулов“, тех-
ните ръководители и 
гости. Там ще бъде от-
крита изложба „Морето 
и децата“. Паралелно от 
27 до 31 октомври кар-
тичките от морето, 
адресирани за учениците 

от ОУ „В. Левски“ в Ловеч, 
ще са подредени в излож-
ба в Регионална библио-
тека „Проф. Б. Цонев“ в 
града. Библиотеката е 
партньор по проекта. 
След това красивите 
творения ще стигнат до 
получателите си.

Традиционно на 31 
октомври с подреждане 
на артинсталация на 
Часовника и изложба в 
сградата на Община Бур-
гас участниците в про-
екта ще отбележат 
Международния ден на 
Черно море.

Проектът се реализира 
с подкрепата на Община 
Бургас, Пристанище Бур-
гас и „Победа“ АД и с ме-
дийната подкрепа на 
„Черноморски фар“.

Лодка с 3,7 тона лефер  
„изби рибата“ в Ахтопол

Картички от морето пристигат в Ловеч

Учениците от 3 и 4 клас на 
СУ „Добри Чинтулов“ рисуваха 
за децата от Ловеч

ФОТО: ЧИТАЛИЩЕ „ИЗГРЕВ 1909“

Леферът на 
юг в момента 
се движи на 
по пасажи от 
3 – 4 тона, спо-
делят местни 
рибари
ФОТО: СДРУЖЕНИЕ 
ЛУМЕН
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На фокус. Качеството на живот в общината е истински важното, а не политическите драми

МЕСТНИ ИЗБОРИ 2023

ИНТЕРВЮ  
НА ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

– Г-н Янакиев, на финала 
на кампанията сме – как 
протече тя според вас?

– Ние се стремяхме от 
самото ѝ начало да водим 
една спокойна, позитивна и 
градивна кампания, основа-
на на експертните решения, 
които предлагаме на граж-
даните на община Созопол 
през следващите 4 години. 
За съжаление обаче, не всич-
ки претенденти следваха 
тази линия. Нормално е за 
опозиция и очаквахме кри-
тики и дебат по съществе-
ните проблеми на общината 
– няма перфектни хора и със 
сигурност би имало какво 
да обсъдим и подобрим. Но 
това, което не очаквахме, 
беше нивото, до което 
паднаха атаките. Заляха 
обществения дебат с ток-
сични и неверни публикации, 
нападащи семейства, жени, 
в анонимни кафяви „медии“ 
в кавички. Слагам „медии“ в 
кавички, за да не обидя ва-
шата медия, като ви слагам 
в една кошница с тях. 

– Стигна се дори и до 
побой над ваш кандидат 
за кмет на село Зидарово 
– стана ли ясно кой стои 
зад него?

– Има арестувани, а 
органите на реда заявиха, 
че работят по всички вер-

сии. Знаете, има вече силни 
предположения откъде 
може да идва поръчката за 
атаката, предвид успеш-
ната предизборна кампания, 
която водим, но нека не 
спекулираме и оставим 
полицията и прокурату-
рата да си свършат рабо-
тата на спокойствие. 
Спекулациите са в стила 
на някои мои опоненти, но 
на мен не са ми по вкуса. 
Нека говорим за важните 
неща за общината.

– Кои са важните неща 
за вас тогава?

– Жителите на град Со-
зопол, жителите на град 

Черноморец, жителите на 
всички села в общината ни 
– тяхното качество на 
живот е нещото, което е 
истински важно, а не поли-
тическите драми. Това 
беше и продължава да е на-
шият фокус. И за да се 
постигне тази голяма цел, 
ние сме описали детайлно 
как точно да стане това. 
За разлика от нашите опо-
ненти, които имат листо-
ве с добри пожелания и 
картинки, нашият отбор 
се е постарал и след много-
месечна работа сме съста-
вили подробна Визия, 
Стратегия и Програма за 

реализиране на цялостната 
промяна на община Созопол 
за следващите 4 години. 
Въпреки че гледаме изклю-
чително визионерски и 
смело – всичко в тези доку-
менти е реалистично, по-
вечето неща вече сме ги 
проектирали и са готови за 
реализация, а за някои вече 
имаме и одобрено финанси-
ране. В много материали и 
живи включвания вече 
обясних и ще продължавам 
да обяснявам как точно ще 
бъдат на практика реали-
зирани тези проекти – мо-
же да се запознаете с тях 
на моите страници във 

Фейсбук и Инстаграм, как-
то и на този линк.

– На каква подкрепа 
разчитате в неделя – кои 
организации стоят зад вас?

– Моят отбор е с номер 
68 и в трите бюлетини. 
Всички в листите ни и 
нашите кандидати са добре 
познати в различните 
части на общината ни 
хора, като всеки от тях 
има с какво да допринесе за 
общата ни кауза. Разбира 
се – три партии съставят 
местната ни коалиция, а 
други национални полити-
чески организации не издиг-
наха свои кандидати и 
листи, защото припознават 
успехите и потенциала на 
мен и на моя отбор. Полу-
чаваме подкрепа и от мно-
го формални и неформални 
граждански и съсловни ор-
ганизации, както и от 
множеството ни симпа-
тизанти – нашите прояви 
се радват на значителен 
интерес и до момента хи-
ляди жители на общината 
са били на десетките ни 
събития, на които сме го-
ворили за бъдещето на 
община Созопол. На тях 
разчитаме най-вече – на 
подкрепата от гражданите 
и на отворения, чист и 
искрен диалог с тях. 

Наскоро например бяхме 
в Черноморец и читалище-
то беше пълно, а подкрепа-

та беше осезаема. Хората 
имат надежда и знаят, че 
работим за решаването на 
техните проблеми. На въ-
просната среща, на първо 
място в самия Черноморец, 
естествено, е проблемът 
със злополучното приста-
нище, изградено без плани-
ране и мисъл за последстви-
ята от моя  предшественик, 
който сега се опитва от-
ново да се добере до власт-
та през задната врата. Ние 
обаче инвестирахме време 
и ресурси в експертния 
подход и планиране как да 
решим проблема, а не да 
правим просто каквото ни 
хрумне и после да берем 
горчиви плодове. По-бавно 
става, но така постигаме 
качество, добри резултати 
и избягваме катастрофите. 
Затова и може смело да 
кажем, че в рамките на 
следващия мандат гаран-
тираме, че Черноморец 
отново ще има хубав цен-
трален плаж. 

По този начин ще под-
хождаме и към останалите 
проблеми в населените 
места – с експертиза, с 
разум, с активна работа и 
най-вече – със сърце за об-
щина Созопол. Тази неделя 
волята на гражданите ще 
определи дали подкрепят 
позитивната ни визия с 
номер 68 и в трите бюле-
тини.

Позитивната кампания (въпреки всичко) 
на Тихомир Янакиев и неговия отбор с номер 68

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Изграждането на „без-
конфликтни“ кръстовища 
на два етажа в пет свръх-
натоварени от автомо-
билния поток места ще 
реши проблема със задръст-
ванията в Бургас – прогно-
зира кандидатът за кмет 
Константин Бачийски.

Проблемните зони са 
„Билковата аптека“, къде-
то се пресичат бул. „Хр. 
Ботев“ и „Сан Стефано“, 
„Новата поща“, където се 
пресичат бул. „Стефан 
Стамболов“ и „Сан Сте-
фано“ , кръстовището до 
училище „Васил Априлов“, 
пресечна точка между бул. 
„Демокрация“ и „Сан Сте-
фано“, У-образното кръс-
товище до УМБАЛ – Бургас 
и това на „Трапезица“.

„Трябва ли още 4 години 
гражданите на Бургас да 
продължават да прекарват 
живота си в задръствания?“ 
– попита Бачийски. Замест-
ването на съществуващи-
те съоръжения с безкон-
фликтни кръстовища на 
два етажа ще извежда ав-
томобилния трафик бързо, 
ще намали отделянето на 

вредни емисии и ще съкрати 
времето за изчакване и 
преминаване през града. 
Това ще отпуши трафика 
и ще реши проблема на 
хората, които прекарват 
часове седмично, чакайки в 
своите коли.

Според Бачийски дълго-
годишният проблем със 
задръстванията на „Билко-
вата аптека“ ще спре да 
съществува, ако там се 
изгради кръстовище на две 
нива. Подземната му част, 
разположена по посока 

„Христо Ботев“, ще поема 
идващите от и отиващите 
към „Трапезица“. В момента 
там „зелен“ светофар има 
на 120 секунди и това води 
до образуването на колони 
от автомобили, които в 
час пик отделят внуши-
телно количество изгорели 
газове, които влияят и на 
здравето на хората, а Бур-
гас е един от първенците в 
страната по дихателни и 
онкологични заболявания.

За да се отстранят 
„тапите“ на кръстовище-

то на Новата поща, там 
също ще се обособи подзем-
на и надземна част, както 
на Билковата аптека.

В района на пресечната 
точка между бул. „Сан 
Стефано“ и „Демокрация“ 
може да се използва същест-
вуващата денивелация и 
също да се обособи подзем-
но ниво, което да поеме 
трафика от и към к-с „Лазур“.

Константин Бачийски 
и членовете на екипа му, 
които работят по концеп-
цията, отделят и специ-
ално внимание на „Трапе-
зица“. Предложението е 
транзитният трафик към 
и от Созопол да преминава 
по ниво, издигнато над 

съществуващото кръгово 
движение, подобно на това 
за Созопол.

Съответно за У-образ-
ното кръстовище до УМБАЛ 
– Бургас се планира изграж-
дане на тунел, който да 
поеме автомобилния поток 
от и към „Трапезица“. А 
останалите автомобили 
ще преминават на сегаш-
ното ниво.

„Безконфликтните“ 
кръстовища могат да бъдат 
изградени в следващите 
четири години.

Съоръженията на „Тра-
пезица“ и У-образното до 
УМБАЛ – Бургас са разпо-
ложени по републиканската 
пътна мрежа и за тяхното 

обновяване ще могат да 
бъдат привлечени средства 
от републиканския бюджет.

Останалите три – на 
Билковата аптека, на Но-
вата поща и до училище 
„Васил Априлов“ ще бъдат 
финансирани от общинския 
бюджет.

„Всичко това е напълно 
възможно, не е необходимо 
животът на хората да 
преминава в задръствания, 
ползите за града ще бъдат 
безспорни и ако получа 
доверието на хората от 
Бургас, ще сложа край на 
задръстванията в тези 
точки от пътната мрежа“ 
– гарантира Константин 
Бачийски.

Kрай на автомобилните задръствания в Бургас

Константин Бачийски   ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Идеята на Ба-
чийски, която 
слага край на 

задръствания-
та в Бургас



Три десетилетия Айтос  
празнува на Димитровден
Водосвет, литийно шествие и много фолклорни танци на Димитровден
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Айтозлии празнуват 
Димитровден вече 30 
години, от 1994 г., когато 
Общинският съвет при-
ема решение Денят на св. 
Димитър Солунски да 
бъде Празник на родния 
град.

И тази година предиз-
борната кампания не 
попречи на празничния 
айтоски октомври. Мно-
го и различни бяха кон-
цертите, театралните 
и поетични срещи, из-
ложбите и празненства-
та в училищата и дет-
ските градини.

В навечерието на ай-
тоския празник Веселин 
Маринов събра с голям 
концерт стотици на 
площад „Свобода“. На 
Димитровден, в обнове-
ния храм „Св. Димитър“ 
Агатополски епископ 
Йеротей, в съслужение 
със свещеници от епар-
хията отслужи Тържест-
вена св. литургия. С 
иконата на покровителя 
на града Негово Високоп-

реосвещенство поведе 
литийно шествие към 
централния градски пло-
щад, където беше отслу-
жен водосвет за здравето 
и благоденствието на 
айтоското гражданство. 

За да изпълнят ритуала 
за издигане на знамената, 
на площада с тържест-
вена стъпка дойдоха зам.-
кметът на община Айтос 
Мариана Димова и Учи-
лищният отряд на ма-
тросите на СУ „Никола 

Й. Вапцаров“ с ръководи-
тел Таня Атанасова 
Петкова. Мариана Димо-
ва сърдечно поздрави 
айтозлии за празника и 
посрещна гостите – на-
родните представители 
Галя Желязкова и Андрей 
Рунчев.

Айтозлии дълго апло-
дираха таланта на мла-
дите танцьори от ДТС 
„Тракийче“ при СУ „Хрис-
то Ботев“ с ръководител 
Росица Кавръкова, които 

с дух и настроения изпъл-
ниха най-новите танци 
от репертоара си.

Изненадата тази го-
дина беше спектакълът, 
който подариха на ай-
тозлии танцьорите от 
фолклорен ансамбъл „Пи-
рин“ – Благоевград, с гл. 
художествен ръководител 
Мирослав Димитров.

Тази година 
предпразничният турнир 

имаше своето 11-о издание

200 деца, момчета и ка-
дети от клубове от цяла-
та страна участваха в 
Национален турнир по 
свободна борба в спортна 

зала „Аетос“ в Айтос, кой-
то Общината и КСБ „Ай-
тос“ организират тради-
ционно в навечерието на 
празника на Айтос Дими-
тровден. 

Да наблюдават схватки-
те на младите таланти в 
залата дойдоха шампиони и 

медалисти от европейски и 
световни първенства – Дон-
чо Жеков, Исмаил Хюсеинов, 
Иван Янков, Петьо Заберски, 
Петър Иванов, Янчо Павлов.

Отборната купа с мно-
го победи на тепиха заво-
юва КСБ „Айтос“, с треньор 
Октай Ружди, следван от 

клубовете на Търговище и 
Руен.

Специалният приз за 
най-атрактивен състезател 
беше връчен на Ибрахим 
Ибрям от айтоския клуб. 
В отделните възрастови 
групи бяха раздадени спе-
циални награди най-техни-

чен и най-резултатен борец. 
На тепиха с много спортен 
хъс за отбора си се бори и 
най-малкият участник от 
КСБ „Айтос“ – 5-годишни-
ят Мерт, който тренира 
само от две седмици.

За изключително добрата 
организация на тазгодишния 

турнир се погрижиха пре-
зидентът на КСБ „Айтос“ 
Ружди Ахмед и треньорски-
ят екип на клуба.

Класирането на айтоските 
борци по възраст и категория 
– на стр. 2

НП

Айтос с отборна шампионска купа от Националния турнир  
по свободна борба, посветен на Димитровден

Отборът на КСБ „Айтос“ Треньорът Октай Ружди с отборната купа
ФОТО: НП

Поредна схватка на един от двата тепиха в спортна зала 
„Аетос“ – Айтос
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Учениците от Карагеоргиево  
в РС „ПБЗН” – Айтос научиха как се гасят 

пожари – на теория и практика
Проект „Равен достъп до училищно образование в условията на кризи“

КРАСИМИРА СОТИРОВА

Ученици и учители от ОУ 
„Св. св. Кирил и Методий“, 
с. Карагеоргиево посети-

ха Районната служба „Пожар-
на безопасност и защита на 
населението“, гр. Айтос. В 
няколко последователни дни 
учениците от всички класове 
имаха възможност да се запоз-
наят с работата на айтоски-
те пожарникари. Освен тео-
ретични знания, учениците 

имаха възможност на живо да 
наблюдават как се действа при 
пожар и ситуации на кризи. Те 
получиха и практически съве-
ти как се гаси пожар с пожа-
рогасител. Всяко едно дете 
под зоркия надзор на специа-
листите можеше да опита, да 
загаси изкусвено запален огън. 
Учениците имаха възможност 
да се докоснат и до предпаз-
ните средства на пожарника-
рите като шлемове и проти-
вогази. 

Обучението на учениците 

е част от тренингите, които 
се провеждат във всички ино-
вативни учебни заведения в 
страната. Те се реализират 
по проект „Равен достъп до 
училищно образование в усло-
вията на кризи“.

През следващата седмица 
тренингите в училището в 
Карагеоргиево ще продължат. 
Тогава експерти към Младеж-
кия международен център, гр. 
Бургас ще проведат занятия 
на теми, свързани с насилието 
и агресията в училище.

На 12.10. 2023 г. се проведе 
първото от предвидените 
три обучения по проект 
BG05SFPR002-2.002-0104-С01 
„Укрепване капацитета на 
община Айтос за предоста-
вяне на социални услуги“, 
Процедура BG05SFPR002-2.002 
„Укрепване на общинския 
капацитет“, финансирана 
от Европейски социален фонд 
плюс, чрез Програма „Развитие 
на човешките ресурси 2021-
2027“.

В обучението участваха 
15 лица – двама социални 
работници назначени във 
фронт-офиса (помещение в 
Общински център за социал-
ни и здравни услуги, ул. 
„Васил Левски“ №5), които 
предоставят информиране 
и консултиране на гражда-
ните за ползването на соци-

ални услуги и насочват по-
требителите за ползване на 
социални услуги, и 13 служи-
тели от Общински център 
за социални и здравни услуги.

Проведеното обучение бе 
с цел осъществяване на под-
крепа както на служителите, 
осъществяващи дейности 
по предоставянето на соци-
ални услуги, така и на служи-

телите, извършващи насоч-
ването на потребителите 
за ползване на социални ус-
луги, за повишаване на тех-
ните професионални умения, 
знания и нагласи за постига-
не и поддържане на профе-
сионална компетентност, 
гарантираща високо качест-
во на социалната работа.

Проект BG05SFPR002-2.002-0104-С01 „Укрепване на капацитета на Община Айтос за 
предоставяне на социални услуги“, Процедура BG05SFPR002-2.002 „Укрепване на общинския 
капацитет“, финансирана от Европейски социален фонд плюс, чрез Програма „Развитие на 

човешките ресурси“ 2021-2027

Информация за проведено обучение 
по Проект BG05SFPR002-2.002-0104-С01 „Укрепване капацитета на община Айтос за 

предоставяне на социални услуги“

ОБЯВЛЕНИЕ

Изгубена диплома за средно образование, Серия А-03, №070617 с рег. №347/30.06.2003 
г.q издадена от Професионална гимназия по селско стопанство „Златна нива“, гр. 
Айтос на Ганка Желязкова Колева. Да се счита за НЕВАЛИДНА.

ПРОДЪЛЖЕНИЕ от стр. 1

Класирането на айтоските 
състезатели по възраст и 

категория

Подготвителна група – деца
Кат. 24 кг
І м. – Стилян Стоянов
ІV м. – Тахир Хасан
VІІ м. – Злати Минчев

Кат. 26 кг
І м. – Махмуд Осман

Кат. 30 кг
ІV м. – Ахмед Хасан

Кат. 46 кг
І м. – Огнян Иванов

Кат. +50 кг
ІІІ м. – Ерай Мустафа
ІV м. – Рюзгяр Мустафов

Деца І група
Кат. 28 кг
І м. – Исак Антонов

Кат. 30 кг
І м. – Стефан Кандур

Кат. 35 кг
І м. – Ибрахим Ибрям

Кат. 40 кг
ІІ м. – Емре Мюмюн
V м. – Мерт Хамза
VІІ м. – Басри Басри

Кат. 52 кг 
ІІ м. – Божидар Георгиев

Кат. 55 кг
І м. – Мустафа А. Мустафа
ІІ м. – Хасан Юсуф

Кат. +60 кг
ІІІ м. – Мустафа М. Мустафа

Деца ІІ група
Кат. 28 кг
ІІ м. – Габриел Андонов

Кат. 32 кг
VІ м. – Мустафа Хамза

Кат. 38 кг
ІІ м. – Александър Кандур
VІІІ м. – Серкан Хасан

Кат. 41 кг
ІІІ м. – Хазим Ахмед

Кат. 44 кг
ІІІ м. – Мустафа Тахиров

Кат. 47 кг
ІV м. – Себахатин Мустафа

Кат. 50 кг
ІІ м. – Илия Урсаки
ІІІ м. – Мерт Хюсеин

Кат. 59 кг
VІІ м. – Мерал Сюлейман

Кат. 66 кг – Деца ІІ група
І м. – Михаил Урсаки

Кат. 70 кг
ІІ м. – Смаил Смаил
ІІІ м. – Осман Осман

Кат. +70 кг
ІІІ м. – Мюмюн Мюмюн

Кат. 45 кг
І м. – Ридван Тахиров
ІІІ м. – Михаил Желязков
ІV м. – Петър Енев
V м. – Николай Иванов  

Момчета
Кат. 48 кг
І м. – Тахир Тахиров
ІV м. – Мюмюн Мюмюнов

Кат. 58 кг
V м. – Мертол Рамадан

Кат. 80 кг
V м. – Ерсин Юмер

Кадети
Кат. 68 кг –
ІІ м. – Аксел Шюкри
ІV м. – Емре Юмер

Кат. 85 кг
ІІ м. – Радослав Филипов

Момичета
ІІІ м. – Недка Антонова

Най-техничен състезател 
І група деца – Стефан Кандур, 
кат. 30 кг 
Най-резултатен състезател 
І група деца – Исак Антонов, 
кат. 28 кг
Най-атрактивен състезател – 
Хасан Мустафа, кат. 55 кг

Най-техничен състезател
Подготвителна група – деца – 
Махмуд Осман, кат. 26 кг
Най-резултатен състезател 
Подготвителна група – деца – 
Стилян Стоянов, кат. 24 кг
Най-атрактивен състезател 
Момчета  – Ридван Тахиров, 
кат. 45  кг

Най-атрактивен състезател – 
Ибрахим Ибрям, кат. 35  кг
Най-перспективен състезател 
– 5-годишният Мерт Сюлейман

Традиционен национален турнир по свободна борба
ДИМИТРОВДЕН 2023

21.10.2023 г., спортна зала „Аетос“

Младият треньор Октай Ружди с най-малкия участник от КСБ 
„Айтос“ – 5-годишният Мерт, който тренира борба от две 
седмици      ФОТО: НП



С грижа за младите, старите  
и детското здраве
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Община Айтос очаква оценка  
на три важни проекта 

• Проект „Изграждане и осигуряване на ефективно функ-
циониране на младежки център в община Айтос“. Стойността 
на проекта е 1 799 994.62 лв. с ДДС

• Проект „Изграждане на сграда за резидентна грижа за 
възрастни хора в надтрудоспособна възраст без увреждания“ 
(Дом за стари хора) в гр. Айтос. Стойността на проекта е 
9 001 747. 99 лв. с ДДС

• Проект „Подобряване на средата за предоставяне на 
здравни грижи за деца в община Айтос“, част от Концепцията 
на Община Бургас за „Интегрирана здравна грижа за деца в 
Югоизточния регион“, по процедура на Програма „Развитие на 
регионите 2021 – 2027“. 

Нов младежки център на мястото  
на старото логопедическо училище
Проектът предвижда цялостно преустройство,  

обзавеждане и оборудване на сградата на бившето  
логопедично училище в град Айтос

Община Айтос подаде за оценка и финансиране проектно 
предложение: „Изграждане и осигуряване на ефективно функ-
циониране на младежки център в община Айтос“ към Нацио-
нален план за възстановяване и устойчивост, Приоритетна 
ос „Образование и умения“.

Основната цел на проектното предложение на Община 
Айтос е да създаде, изгради и осигури ефективното функцио-
ниране на младежки център в град Айтос, който да предлага 
разнообразни дейности и цялостни услуги в помощ на лично-
стното развитие и пригодността за заетост на учениците 
и младежите на възраст до 29 години. Предлаганите дейности 
и услуги ще са насочени към подпомагане преодоляването на 
социалната изолация и непригодността за пазара на труда сред 
младежите и създаване на среда за развитие в града и общината.

Целевата група, към която е насочен проектът, включва 
ученици и младежи на възраст от 13 до 29 години. Предложени 
са разнообразни и многообхватни дейности, за да се създаде 
работещ младежки център, който ще си партнира с Община-
та и с други институции в общината – читалища, училища, 
спортни клубове, социалните служби и бюрото по труда, с 
неправителствения сектор в общината и област Бургас, с 
представители на бизнеса.

Младежкият център на община Айтос ще разполага с обо-
рудвани зали и кабинети за провеждане на дейностите и пре-
доставяне на услугите, ще предоставя условия за личностно 
развитие, за повишаване на професионалните и дигиталните 
компетентности, за повишена пригодност съгласно нуждите 
на пазара на труда.

В проекта са заложени дейности за функциониране на Цен-
търа, за привличане на ученици и младежи към дейността му, 
активна работа с младите хора, сътрудничество с Национал-
ната мрежа на младежките центрове и с международни центро-
ве, обучения, насочени към реализация на пазара на труда, пови-
шаване дигиталната компетентност на младите хора и др.

Стойността на проекта е 1 799 994.62 лв. с ДДС

Фасада, Младежки център – гр. Айтос 

Младежки център – чертеж

Нов дом за стари хора на терен  
до медицинския център

Проектът цели осигуряването на качествени,  
достъпни и устойчиви услуги за възрастни хора

Община Айтос подаде за оценка и финансиране проект 
„Изграждане на сграда за резидентна грижа за възрастни хора 
в надтрудоспособна възраст без увреждания“ (Дом за стари 
хора) в гр. Айтос към Националния план за възстановяване и 
устойчивост. Проектното предложение е на етап: Оценка 

Целта на проектното предложение е изграждането на 
устойчива и качествена грижа за възрастни хора в надтрудос-
пособна възраст в специализираната среда. За целта ще бъде 
изграден изцяло нов дом за стари хора, който ще е в съответ-
ствие със стандартите за качество на резидентната грижа 
за възрастни хора, определени в Наредбата за качеството на 
социалните услуги.

Проектът предвижда изграждане на нова двуетажна сграда 
с обособен приемен сектор, медицински кабинет, оборудван 
съгласно нормативните изисквания, стая за рехабилитация, 
зоната за срещи и посрещане на гости на потребителите, 
административен сектор, помещения за преобличане и почив-
ка на помощния персонал, стопански сектор, дневен тракт, 
зала за групови занимания, зона за хранене, с възможност за 
лесно обслужване на кухнята. Предвижда се доставка и монтаж 
на технологично оборудване и обзавеждане необходимо за 
функционирането на ДСХ – Айтос

Стойност на проекта: 9 001 747.99 лв. с ДДС

Фасада – дом за стари хора

Дом за стари хора – чертеж

Подобряване на средата за предоставяне на 
здравни грижи за децата на община Айтос

Интегриран проект на 18 общини  
от Югоизточния регион 

Като водещ партньор Община Бургас подаде концепция 
за „Интегрирана здравна грижа за деца в Югоизточния реги-
он“, по процедура на Програма „Развитие на регионите 2021 
– 2027“, с включен проект на община Айтос „Подобряване на 
средата за предоставяне на здравни грижи за деца в община 
Айтос“.

В одобрената от Европейската комисия Програма „Разви-
тие на регионите 2021 – 2027 г.“ е заложено основните цели 
на регионалното развитие на България за периода 2021 – 2027 
г. да бъдат постигнати „чрез прилагането на интегриран 
териториален подход“. Водещият принцип на подхода е на 
първо място сътрудничеството за решаване на общи про-

блеми. Отчитайки този нов подход като отлична възможност 
за преодоляване на междурегионалните и междуобщински 
неравенства и диспропорции, и за постигане на балансирано 
развитие на регионите, общините от Югоизточен регион 
насочиха усилията си за подготовка на концепция за интег-
рирана териториална инвестиция, отговаряща на предста-
вената визия за интегрираност на инвестициите, осигурени 
от програмите, финансирани със средства на Европейски 
съюз за периода 2021 – 2027 г. 

В резултат на всички предварителни дейности и консул-
тации са идентифицирани проекти за включване в концеп-
цията за „Интегрирана здравна грижа за деца в Югоизточния 
регион“ на 18 общини от четирите области на Югоизточния 
регион – Бургас, Сливен, Ямбол и Стара Загора, с водещ парт-
ньор община Бургас. Изпълнението на концепцията за „Ин-
тегрирана здравна грижа за деца в Югоизточния регион“ ще 
позволи осигуряване на цялостна грижа за детското здраве, 
обхващаща широк набор от дейности, водещи до подобрява-
не качеството при предоставяне на услуги за детска здравна 
грижа. 

Дейностите, с които се включи община Айтос в концеп-
цията чрез проект „Подобряване на средата за предоставя-
не на здравни грижи за деца в община Айтос“ са обособяване 
на Педиатричен диагностично-консултативен сектор в 
МБАЛ – Айтос. За целта ще бъде осъществен ремонт с цел 
пребазиране на част от болничните легла и ще се закупи 
ново оборудване за Центъра. Тази промяна ще позволи Цен-
търът да се използва и за провеждане на по-широка профи-
лактика на социално значими детски болести от специалисти, 
с които МБАЛ не разполага, без това да застрашава работния 
ритъм на болничния стационар. Ще бъде обособен детски 
кът и пространство за учебни занимания. Предвиден е още 
ремонт на довеждащи до лечебното заведение улици, както 
и облагородяване на околното за болницата пространство;

Предвижда се закупуване на линейка за нуждите на детско 
отделение на МБАЛ – Айтос, обзавеждане и оборудване на 
медицински кабинети в училища и детски градини на тери-
торията на община Айтос, както и обзавеждане на медицин-
ски кабинет за детска грижа в Медицински център I, гр. Айтос.

Сключено е партньорско споразумение между 18 общини 
от Югоизточния регион, като община Бургас е водещ парт-
ньор.

Общината със специална грижа за Детско отделение – първо 
беше преместено в подходяща и обзаведена нова сграда, а през 
2022 г. беше изцяло обновено и оборудвано по проект „Светулка“ 

Община Айтос с нов проект, който ще надгражда добрата 
болнична среда в Детско отделение на МБАЛ – Айтос.
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Поезия и музика във Военния клуб 
Айтоските литера-

турни празници се 
превръщат в тра-

диция. След миналогодиш-
ното издание по повод 
Димитровден, отново 
през октомври любовта 
към поезията и вдъхно-
вението събра айтозлии 
в обновената зала на 
Военния клуб за поетич-
но-песенни диалози с 
поети и музиканти от 
София, Пловдив и Сопот. 

Техен инициатор и 
водещ е поетесата с ки-
тара Татяна Йотова, 
която тази година пока-
ни публиката на среща с 
дует „Келтик“ – поете-
сата с китара Геновева 

Цандева и музиканта 
Бойчо Иванов, и поета 
от Сопот Васко Попов. 

И тримата са обичани и 
много стойностни тво-
рци, които не шумят с 

таланта си, но докосват 
и вълнуват със стиха и 
музиката си. 

Организатори на му-
зикално-поетичния праз-
ник са Община Айтос и 

Военен клуб – Айтос.

НП

В НАВЕЧЕРИЕТО НА ДИМИТРОВДЕН

Литературните празници в Айтос с второ издание в навечерието на Димитровден Дует „Келтик“ – Геновева Цандева и Бойчо Ива-
нов, хармония от поезия и музика

Поетът Васко Попов представи най-новите 
си стихове на първата си среща с айтозлии

Празнична вечерня в 
памет на св. вмчк. Дими-
трий Солунски в гр. Айтос 
беше отслужена от ено-
рийски свещеник Ромил 

Георгиев в навечерието на 
храмовия празник на 
179-годишната айтоска 
църква. Много миряни 
дойдоха за Тържествено 

обновление и срязване на 
лентата на изцяло ремон-
тирания храм, носещ 
името на светеца.

НП

Църквата „Св. Димитър“ 
посрещна храмовия си 

празник обновена по проект

„Айтос – древен и млад“ 
Това беше надсловът на 
Празничния концерт на ПГ 
„Пчелички“ при ДГ „Славей-
че“ с директор Росица Ди-
митрова, по случай Дими-
тровден, празник на Айтос.

Мили детски думи, мно-
го обич и танци подариха 
на родния град децата с 
ръководители Фатме Мю-
мюн и Зоя Марковска.

„Има едно градче разпе-
рило криле, като орел, по-
литнал към Балкана, едно 
градче, но с истинско сърце 
пулсиращо във сгради и 
квартали. Накичено е ця-
лото с цветя, но бдят над 
него трима братя великани, 
изваяни от древната скала.“

Специални гости на 

празника бяха Мариана 
Димова, зам.-кмет на об-
щина Айтос и служители 

от общинска администра-
ция.

С много настроение и 

слънчеви усмивки пчелич-
ките поканиха всички свои 
връстници в родния град. 

„А ти, приятелю, който 
не си оттук – ела ни на 
гости, има какво да се ви-

ди в нашия прекрасен Ай-
тос.“

НП

ПГ „Пчелички“ при ДГ „Славейче“ с празничен концерт за Димитровден

Зам.-кметът Мариана Димова празнува с „пчеличките“Красиви танци и много знания за родния град  ФОТО: НП

Програма:
28.10.2023 г., 10.00 ч., Спорт-
на зала „Аетос“
Традиционен турнир по бас-
кетбол
Община Айтос и БК „Вихър“ 
- Айтос

01.11.2023 г., 10.00 часа, Храм 
„Св. Димитър“
Айтос празнува Деня на на-
родните будители 
Поднасяне на цветя пред 
паметника на първоучителя 
Господин Бъчеваров.
Програмата подготвя ОУ 
„АтанасМанчев“

01.11.2023 г., 17.30 ч., НЧ „Ва-
сил Левски 1869“
Концерт „Чест и слава Вам, 
будители народни!“ 
Художествените състави на 
Читалището

12.11.2023 г., 9.00 ч., Мотопо-
лигон - Айтос
Grand  prix Айтос  2023 по 
мотокрос

Празниците в Айтос продължават
МОТОКРОСЪТ ЩЕ Е НА 12 НОЕМВРИ



междублокови пространства и 
зелени площи. Създаване на 
малки локални паркове, зелени 
коридори, кътове за спорт, 
игри, забавления и отдих.

• Увеличаване на дела използ-
вана възобновяема енергия за 
публични, културни, спортни, 
търговски или промишлени 
сгради. Развитие на съществу-
ващата инфраструктура за 
зареждане на електромобили и 
обособяването на нискоемиси-
онни зони.

• Подобряване на локалните 
системи за мониторинг с цел 
по-добър контрол и информи-
раност на гражданите за ка-
чеството на околната среда.

• Актуализация на методи-
ката при формиране на такса 
битови отпадъци с цел въвеж-
дане на по-справедлива за граж-
даните и бизнеса система.

• Развитие и оптимизиране 
на системите за сметосъбира-
не и по-строг контрол върху 
фирмите, ангажирани с почист-
ването на града.

– Коя е първата задача, с 
която бихте се заели, ако 
влезете в общинския съвет?

– Първата задача ще бъде и 
първият ми по ред приоритет, 
а именно ще започна работа 
върху подобряване на взаимо-
действието и комуникацията 
между администрацията, 
бизнеса и местните общности, 
защото всеки може да бъде по-
лезен на града, в който живее, 
дори и да не участва пряко в 
местната политика.

Използвам вашата трибуна 
да апелирам гражданите да се 
обръщат към мен с всяка една 
идея или виждане за по-зеленото 

развитие на Бургас. Убеден съм, 
че само заедно можем да поддър-
жаме и развиваме Бургас като 
едно по-добро място за живот.

– Как виждате развитието 
на пристанище Бургас?

– Бургас е пристанищен град 
и през годините не е спирал да 
се развива като такъв във всяко 
едно от възможните направле-
ния с цел оползотворяване на 
географските си дадености. 
Благодарение на непрестанното 
развитие на пристанище за 
обществен транспорт Бургас 
към настоящия момент има 
обособени терминали, на които 
се обработват товари, и тер-
минал, на който могат да 
акостират круизни и турис-
тически кораби. 

Товарните терминали, част 
от Пристанище за обществен 
транспорт Бургас, предоставят 
услуги по обработка на товари 
и поща. Доколкото имам инфор-
мация, през последните пет 
години на пристанищните 
терминали „Бургас Изток-2“ и 
„Бургас Запад“ са изградени и 
въведени в експлоатация 3 нови 
корабни места и в момента се 
изгражда още едно ново такова. 
Товарооборотът на добре ме-
нажираните терминали също 
се покачва. 

В пристанищните дейности 
са ангажирани и много хора, 
като голяма част от тях е 
необходимо да имат специфич-
на квалификация, което им га-
рантира добри доходи. По 
данни от 2023 г. частните 
пристанищни оператори в 
Бургаския залив осигуряват 
пряко около 1500 работни мес-
та и косвено още около 3000 

души, чрез използването на 
външни фирми, ангажирани с 
различни по вид и характер 
дейности, съпътстващи прие-
мането, обработката, склади-
рането и експедицията на 
товарите. Наличието на то-
варно пристанище, летище и 
връзка с магистрала са изклю-
чителни плюсове за развитието 
на града и дава на общината 
сериозно предимство при при-
вличането на разнородни ин-
веститори.

Тук бих желал да засегна и 
темата за зоната за обществен 
достъп и нейното естествено 
бъдещо разширение. Имам пред-
вид полемиката относно кораб-
ни места №7, №8, №9 и №10, 
които се управляват от един-
ствения държавен пристанищен 
оператор, но тук отварям 
една голяма скоба, че същите не 
се използват за претоварни и 
складови дейности от повече 
от двадесет години, поради 
конструктивната им неспо-
собност да приемат съвремен-
ни товарни кораби и липсата 
на прилежащи към тях складови 
площи. Именно затова запазва-
нето им като товарни кейови 
места е лишено от всякаква 
логика и смисъл. Това, разбира 
се, не пречи на някои хора да 
разпространяват в публичното 
пространство заблуждаващи 
факти и недостоверна инфор-
мация.

По мое мнение най-разумни-
ят подход, който трябва да 
бъде приложен към обособената 
зона за обществен достъп е 
тенденцията да продължи с 
оглед устойчивото развитие 
на града. Зоната може да бъде 

разширена, като към нея бъдат 
включени допълнителни площи 
с отпаднало предназначение, 
част от Пристанищен терми-
нал „Бургас Изток – 1“.

– Като еколог, ако се нало-
жи да взимате решение в об-
щинския съвет за заличаване 
на зелени площи, в полза на 
частна инициатива, ще го 
направите ли?

– Развитието на града през 
последните 16 години е в посока 
да се стимулира изграждането 
на благоприятна среда за живот. 
Не смятам, че бъдещият об-
щински съвет ще има човек или 
група от хора, които да внесат 
подобно предложение, но ако 
разгледаме въпроса хипотетич-
но, аз не бих подкрепил унищо-
жаването на поземлени имоти 
с конкретно предназначение за 
озеленяване (зелени площи).

Бих желал да направя едно 
уточнение. Териториите, 
предвидени за озеленяване в 
рамките на града, са ясно опре-
делени в действащите устрой-
ствени планове (ОУП и ПУП), 
което гарантира тяхното 
опазване. 

– Бургазлии се оплакват от 
миризми на въздуха, запраше-
ността, какво бихте напра-
вили за по-чист въздух?

– Действително темата за 
замърсяването на въздуха в 
Бургас е изключително чувст-
вителна за гражданите. Опитът 
ми през последните 15 години в 
сферата на управлението на 
околната среда показва, че 
мерките за предотвратяване 
на настоящи и бъдещи замър-
сявания или причиняване на 
дискомфорт на гражданите са 
постоянни, допълващи се и се 
определят и прилагат в синхрон 
от различни структури на 
централната и местната власт 
в лицето на Министерството 
на околната среда и водите и 
съответните общини.

Законодателството дава 
основните правомощия по 
контрол и налагане на санкции 
за индустриалните обекти на 
Министерството на околната 
среда и водите и неговите 
структури в лицето на Изпъл-
нителна агенция по околна 
среда и водите, Регионалните 
инспекции по околна среда и 
водите и басейновите дирекции.

Относно неприятните ми-
ризми във въздуха – отново 

много чувствителна тема за 
хората, въпреки субективните 
усещания на всеки. И все пак 
това е проблемът, за който 
може и трябва да се търси ре-
шение единствено със съвмест-
ните усилия и регулации на 
национално и местно ниво, в 
зависимост от специфичните 
и конкретни условия във всяко 
населено място. Но категорич-
но трябва да се работи по това.

– Бихте ли завишили санк-
циите за нерегламентирани 
сметища и контрола върху 
замърсителите в градска 
среда?

– Нерегламентираните 
сметища и замърсявания са 
сериозен проблем, който създа-
ваме ние, гражданите, като за 
това не мога да оправдая никой 
нарушител. 

В момента санкциите съглас-
но действащото екологично 
законодателство са изключи-
телно високи. Но идва и момен-
тът за ефективността – освен 
да бъдат санкционирани замър-
сителите, процедурата да за-
върши и с реалната събираемост 
на наложените санкции. В зави-
симост от естеството на за-
мърсяването, вкл. вида на от-
падъците, глоби и санкции за 
замърсяване на околната среда 
могат да се налагат от общин-
ската администрация за граж-
дани и фирми в рамките на 
града и съставните селища и 
от държавата в лицето на 
РИОСВ и басейновите дирекции 
за индустриалните предприятия.

По мое мнение евентуално 
завишение на санкциите само 
по себе си като инструмент без 
адекватен контрол не би имало 
абсолютно никакъв ефект. За 
ефективното противодействие 
е необходимо да има постоянен 
и безкомпромисен контрол, 
като този контрол е споделен 
и съвместен между общинските 
и държавни структури в лице-
то на Министерството на 
околната среда и водите и 
РИОСВ.

Друг изключително важен и 
много добре работещ инстру-
мент е гражданската активност 
и непримиримост, които игра-
ят роля на регулатор в разви-
тите градски общества. За 
всеки подаден сигнал админи-
страцията е длъжна да направи 
проверка и предприеме съот-
ветните действия.
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Убеден съм, че само заедно можем 
да поддържаме и развиваме Бургас 
като едно по-добро място за живот

Димитър Сотиров, кандидат за общински съветник от ПП ГЕРБ: 

-н Сотиров, с каква мотивация 
влизате в тази кампания за 
местни избори? Досега не сте 
участвали в местната поли-
тика.

– Политиката е ново начи-
нание за мен, но увереност, че 
ще се справя ми дават 15-те 
години опит в сферата на въз-
обновяемите енергийни източ-
ници и околната среда, като 
през този период съм заемал 
различни експертни и управлен-
ски позиции в публичния и 
частния сектор. От 2015 г. 
управлявам собствен бизнес в 
сферата на консултантските 
услуги по околна среда и се гордея, 
че аз и моят екип сме работили 
и към момента работим по едни 
от най-големите проекти в 
сектори като транспорта, 
възобновяемите енергийни из-
точници, промишлеността и 
индустрията.

Включвам се в кампанията 
за местни избори, като кандидат 
за общински съветник от граж-
данската квота на ПП ГЕРБ, 
воден от разбирането, че искам 
да помогна градът, в който 
живея повече от 38 години, да 
стане още по-добро и предпо-
читано място за живот и раз-
виване на бизнес.

– Как един общински съвет-
ник може да направи живота 
на жителите на града и общи-
ната по-лек?

– Решенията, които взема 
един общински съвет, са свър-
зани с определянето на полити-
ката за изграждане и развитие 
на общината и в частност за-
сягат изключително важни 
въпроси на жителите на насе-
лените места. 

Общинският съвет на общи-
на Бургас е орган на местното 
самоуправление, избира се от 
населението на общината и се 
състои от 51 общински съвет-
ници. На 29 октомври гражда-
ните ще гласуват и определят 
бъдещия общински съвет. Ка-
квато и да е подредбата, убеден 
съм, че трябва да има диалогич-
ност при решаването на важни-
те въпроси за града и неговите 
жители.

– Кои са приоритетите, за 
които Вие ще работите?

– Основните ми приоритети 
са тясно свързани с опита и 
знанията, които имам, а имен-
но:

• Прилагане на устойчиви 
модели за ефективно взаимо-
действие между администра-
цията, бизнеса и местните 
общности, включително тях-
ното информиране и повиша-
ване на прозрачността и от-
четността.

• Устойчиво и интегрирано 
градско развитие с цел подобря-
ване качеството на живот и 
растежа на територията на 
общината.

• Привличане на инвестиции 
в изграждане на нови производ-
ства и усъвършенстване на 
инфраструктурната обезпе-
ченост на територията на 
общината.

• Подобряване на градската 
среда чрез облагородяване на 

ДИМИТЪР
СОТИРОВ

ФОТО: ГЕРБ

Г
 Димитър Сотиров на 39 години, семеен, с две деца и повече 
от 15 години опит в управлението на околната среда. 
 Определя се като целеустремен, отговорен и лоялен човек, 
със силно развито чувство за справедливост. 
 Сцената на местната политика е ново начинание за него, 
но вярва, че професионалният опит и енергията, които има, 
ще допринесат за бъдещото устойчиво развитие на Бургас.

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ИНТЕРВЮ

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .



Николай Димитров с отчет за развитието 
на северната част на Новия Несебър 
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В последните години на 
територията на Несебър 
бяха извършени значителни 
промени в подходите към и във 
вътрешността на общинския 
център. Целенасочените 
действия по реконструкция 
и ремонт на улици, тротоари, 
зони за отдих и публични 
пространства промениха 
визията на Новия град и се 
отразиха на начина, по който 
той бива възприеман от свои-
те граждани и гости – като 
съвременен европейски град с 
индивидуалност и специфична 
атмосфера.

Дейностите, които се из-
пълниха в мандат 2019 – 2023, 
за благоустрояването и осъв-
ременяването на Несебър са 
системни и внимателно пла-
нирани.

Един от най-важните обек-
ти, изпълнен с общински 
средства, е реконструкцията 
на ул. „Първа“. Проектът е 
завършен в първия си етап – 
изградено е локално пътно 
платно, тротоари, зелени 
площи и паркоместа, положе-
ни са подземните и надземни 
комуникации, системи за ка-
пково напояване и осветление-
то. Вторият етап, който 
вече има строително разре-
шение, и третият етап 
трябва да бъдат завършени в 
предстоящия мандат.

Малките игрища с изкуст-

вена настилка на градския 
стадион бяха основно ремон-
тирани. Построена и обзаве-
дена с мултифункционални 
спортни уреди е закритата 
спортна зала „Арена Несебър“. 
Съоръжението е пригодено за 
спортовете: футбол на малки 
врати, баскетбол, волейбол, 
хандбал, художествена гим-
настика.

Връзката на ул. „Първа“ с 
Новия Несебър се осъществя-
ва чрез кръгово кръстовище на 
централната улица „Хан Крум“, 
която също претърпя частич-
на реконструкция – по про-
дължението ѝ до входа на Се-
верния плаж – Несебър бяха 
построени тротоари и вело-
алеи, разположени двустранно, 
бе извършено оформяне на 

зони за почивка, подмяна на 
озеленяването, преасфалти-
ране на пътното платно и 
замяна на стари ограничител-
ни съоръжения със светлоот-
разителни буларди.

Входът на Северния плаж 
бе благоустроен и превърнат 
в място за почивка и срещи. 
Там се намират старите 
кладенци на Несебър, чиято 
оригинална визия е възстано-
вена. През изминалия мандат 
в района около тях бяха пре-
махнати преместваеми обек-
ти, което откри широка 
гледка към морето, и се офор-
миха зелени площи.

Важен за жителите и гос-
тите на града елемент от 
градската инфраструктура 
– паркингът на Артиум център 

над северния скат бе цялост-
но преасфалтиран. Улиците 
около него (“Изгрев“ , “Прибой-
на“ и “Плиска“) се сдобиха с 
нови тротоари, а с подмяната 
на осветителните стълбове 
и тела зоната на северния бряг 
доби завършен вид. Енергийно 
ефективна реконструкция и 
модернизация на улично ос-
ветление бе извършена по 
улиците „Изгрев“, „Места“, 
„Плиска“ и „Васил Левски“.

Друга улица, претърпяла 
цялостен ремонт, е „Дюни“. 
След предприета от ВиК под-
мяна на водопровод, бе извър-
шено цялостно преасфалтира-
не и бяха поставени нова 
тротоарна настилка и бордюри. 
По ул. „Струма“ бяха монтира-
ни подземни съдове за смет. 

Изцяло реконструирана, разши-
рена и с нови уреди е детската 
площадка на същата улица.

Частична подмяна на тро-
тоарни настилки е извършена 
по ул. „Хан Крум“ – в района 
на центъра на Новия град и по 
стълбищен подход с изход към 
спирката за Стария Несебър. 
Подменена е тротоарната 
настилка по ул. „Св. св. Кирил 
и Методий“ в участъка от ул. 
„Хр. Ботев“ в посока към ДГ 

„Яна Лъскова“, чието дворно 
пространство е изцяло рекон-
струирано и вече разполага със 
съвременни уреди за деца от 
яслена до предучилищна група.

Предстоящи в района на 
северния бряг са дейностите 
по изграждане на скейтпарк. 
Планира се цялостно оформя-
не на зоната под северния скат 
в интегриран комплекс с кул-
турни, спортни и рекреацион-
ни функции.

Мандат 2019 – 2023. Нови паркинги и улици, подземни контейнери

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В годините на предходния 
мандат Община Несебър из-
пълни проекти за благоустро-
яване на общинския център, 
като реализира ремонт и ре-
конструкция на инфраструк-
турни обекти и обекти с об-
ществено предназначение в 
южната част на Новия град.

Реконструкцията и модер-
низацията на фермерския 
пазар бе необходима и важна 
мярка. Чрез нея бяха постиг-
нати редица цели: по-широко 
изложбено пространство за 
земеделска продукция, предла-
гана от производители; ця-
лостна промяна и осъвременя-
ване на визията на пазара; 
подобряване на условията 
работа за търговците; осигу-
ряване на подход и простран-
ство за купувачите.

Извършен бе основен ремонт 

на инфраструктурата в ж.к. 
„Младост“, състоящ се в под-
мяна на настилката и бордю-
рите на съществуващи тро-
тоари и строителство на 
нови, цялостно преасфалти-
ране на улици, монтаж на 
системи за капково напояване 
в градинките, реконструкция 
на детската площадка, подмя-
на на осветлението с енергос-
пестяващо и преасфалтиране 
на площадното пространство 
в комплекса. На две места са 
монтирани контейнери за 
подземно събиране на битови 
отпадъци.

Ремонтирана изцяло е ул. 
„Димитър Занешев“. Частич-
но са подменени тротоарните 
настилки по улиците: „Дюни“ 
(в района на ДГ „Калина Мали-
на“), „Отец Паисий“, „Иван 
Вазов“ и „Любен Каравелов“. 
Извършена е реконструкция и 
разширение на ул. „Зорница“. 

Преасфалтирана е ул. „Кирил 
и Методий“ в частта от ДГ 
„Яна Лъскова“ до ул.“Зорница“.

Реконструирана е част от 
уличното осветление по ули-
ците „Св. св. Кирил и Методий“, 
„Гоце Делчев“, „Георги Раковски“ 
„Любен Каравелов“, “Пирин“ и 
„Зорница“. Ново улично освет-
ление е монтирано по част от 
ул. „Иван Вазов“. По същата 
улица, в посока с. Равда, са 
поставени енергоспестяващи 
лед осветители. Реконструи-
рани и модернизирани са 4 бр. 
детски и 2 бр. фитнес площад-
ки в Южния парк.

Започва ремонтът на 
две спортни площадки  

в Новия Несебър
След реализацията на про-

екта за ремонт и саниране на 
голямата сграда на СУ „Любен 
Каравелов“, чрез който бяха 
осигурени най-добри условия 

за обучение на децата, Общи-
ната ще извърши ремонт и 
саниране на сградата на обще-
житието, което е ситуирано 
в непосредствена близост до 
училището. Реконструкцията 
на градинката пред северния 
вход на СУ „Любен Каравелов“ 
и намиращата се в нея детска 
площадка вече започна.

Чрез проекта за саниране 
на сградата на Община Несебър 
ще бъдат изпълнени нормите 
за енергийна ефективност и 
на относителна енергийна 
независимост на постройката. 

Дейностите на общината 
са свързани с непрекъснатия 
процес на инфраструктурно 
обновление и целят промяна 
във визията на Новия Несебър, 
който ще стане пример за 
елегантност в архитектурния 
стил на общинските сгради и 
за привлекателна и функцио-
нална градска среда.

Отчет и за южната част на новия град 

Благоустрояване на дворното пространство ДГ  „Яна Лъскова“ 

Подмяна на  осветителни тела  с лед такива по ул. „Иван Вазов“

Улица „Първа“ също претърпя частично обновлениеСпортна зала до градския стадионРемонт на подхода към Северния плаж и Кладенците

Реконструкция на съществуващи спортни площадки срещу 
бивш магазин „Хелиос“

Сградата на община Несебър ще бъде санирана и обновена

Нов облик придобива градът, кандитатът за кмет Николай Димитров показа свършената рабо-
та, както и начерта новите проекти
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С непрестанни срещи 
с гражданите, кандида-
тите за общински съвет-
ници от „Възраждане“ 
проведоха своята предиз-
борна кампания. Още от 
първия ден те бяха сред 
хората, на своята шатра 
в центъра на града, а в 
рамките на този месец се 
срещнаха с жители на 
почти всички квартали 
и населени места в общи-
ната. 

Дългогодишните про-
блеми, натрупани по 

времето на 16-годишното 
управление на ГЕРБ, вече 
са станали нетърпими и 
хората споделят, че виж-
дат единствената алтер-
натива във „Възраждане“ 
– заради  последовател-
ността и принципност-
та им. 

Сериозните нередности, 
свързани с инфраструк-
турата, дори вече не са 
на преден план, а жители-
те на общината се надя-
ват на много по-малки 
подобрения – ремонт на 
спирки, на огради, на улич-
но осветление, но не по-

лучават дори и това. 
Хората споделят, че за 
тези 16 години са лъгани 
многократно и само по 
време на избори управля-
ващите са се сещали за 
тях. 

Именно затова сред 
основните приоритети 
на „Възраждане“ е равно-
мерното развитие на 
кварталите. Спирането 
на мегаломански, но лъс-
кави проекти и грижа за 
гражданите във всички 
населени места. Това мо-
же да стане с една ясна, 
дългосрочна програма, 

която да предвижда еже-
годни инвестиции нався-
къде, категорични са съ-
ветниците. 

Бургазлии виждат ал-
тернатива във „Възраж-
дане“, защото това е и 
листата с хора, които не 
са били в срамни коалиции; 
които не са участвали в 
общинския съвет досега, 
но които имат желание-
то и възможността да 
подобрят живота в об-
щина Бургас. 

„Възраждане“ е с номер 
42 в бюлетината

„Възраждане“: Ние сме единствената 
алтернатива за Бургас

Уверен и обнадежден съм 
от многобройните си сре-
щи с вас,  защото знам, че 
искате умно, открито и 
честно управление, а аз 
мога да го осъществя. 

Убедено вярвам, че кога-
то сме единни, ще успеем 
да утвърдим Приморско 
като община с модерен 
облик и предпочитано 
място не само за туризъм 
с обновена инфраструк-
тура, но и за живот в ця-
лото му многообразие.

Защото не бива да за-
бравяме за хората от на-
шата общност, които са 
в по-неравностойна пози-
ция от здравите, образо-
ваните, заможните. Не 
бива да имаме аутсайдери, 
самотни и слаби членове 
на обществото ни. 

Важно е да продължим 
социалните политики и 
придобивки, които сме 
постигнали в годините 
дотук и да ги доразвием – 

по отношение на новоро-
дените деца, патронажа, 
клубовете на пенсионера, 
дома за възрастни хора, 
хората в уязвимо положе-
ние. 

Защото всеки отбор е 
толкова силен, колкото и 
най-слабият му член.

Да бъдем общината, в 
която гражданите ѝ случ-
ват своите намерения и 
мечти, завръщат се и 
живеят удовлетворени, 
спокойни и щастливи. 

В тази отговорна зада-
ча ще вложа своите воля, 
разум и сърце. Ще разчитам 
както на вашето доверие 
и подкрепа, така също да 
бъдете и справедлив корек-
тив на моите действия.

Гласувайте за община 
Приморско и нейното 

бъдеще с бюлетина 
номер 14!

арх. Петко Гечев

Уважаеми жители на първата демократична  
и доброволно създадена в България община Приморско!

Ако бургазлии ми гласу-
ват доверие и ме изберат 
за следващия кмет, не ме 
търсете в кабинета, а сред 
хората. Това посочи на 
среща с избиратели кан-
дидатът на „Възраждане“ 
за кмет на община Бургас 
Тодор Ангелов. 

„Мястото ми ще е сред 
хората. Особено тези в 
крайните квартали, заб-
равени от досегашното 
управление, което след 
тези 16 години иска още 
4, за да ги дозабрави напъл-
но“, посочи Ангелов. 

„Ще съм в постоянни 
срещи с търговски ата-
шета и представители 
на големи компании, с цел 
привличане на производ-
ства в Бургас“, добави 
кандидатът на „Възраж-
дане“. Той е категоричен, 
че на Бургас му трябват 
инвестиции именно в 
такива производства, с 
висока добавена стойност, 
защото към момента в 
индустриалните зони на 
града има основно складо-
ви бази. 

При срещите си с граж-
дани кандидатът за кмет 

нееднократно заяви своя 
ангажимент за опазване и 
развитие на зелените 
площи в града и общината. 
Тодор Ангелов, който е 
магистър по екология и 
опазване на околната 
среда, е категоричен, че 
голяма част от градските 
дървета, които се изсичат, 
са здрави. Сред неговите 
приоритети е спирането 
на тази безогледна сеч и 
запазването на здравите 
видове, дори и при ремонт 
на улици. Кандидатът на 
„Възраждане“ ще работи 
и за изграждането на зе-
лени пояси от ниска и 
плътна растителност 
около главни пътни арте-
рии. Това ще намали за-
мърсяването на въздуха, 
шумовото замърсяване, 
но ще доведе и до повиша-
ване на пътната безопас-
ност. 

„Бургас заслужава да е 
по-зелен и по-чист, а бур-
газлии да дишат нормален 
въздух“, категоричен е 
Тодор Ангелов. 

„Възраждане“ е с номер 
42 в бюлетината! 

ТОДОР АНГЕЛОВ: 

Ако стана кмет, не ме 
търсете в кабинета
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За икономическия рас-
теж на Бургас особено 
важни са индустриите с 
„ниски входни бариери“ 
– новите фирми да могат 
лесно да навлизат в града 
и по този начин да под-
държат икономиката 
оживена. Ниските входни 
бариери са необходими и 
по отношение на прито-
ка на хора – мястото да 
дава възможност ново-
дошлите бързо и безпро-
блемно да устроят своя 
икономически и социален 
живот.

Особено внимание след-
ва да се обърне на креа-
тивната класа – онези 
млади хора, а и не само 
млади, които работят в 
модерните бизнес среди, 
често дистанционно, и 
които променят често 
мястото си на живот. 
Редно е те да разполагат 
с възможност да разгърнат 
творческия си потенциал, 
стил, хобита и да откри-
ят в Бургас адекватна 
среда на живот. Те от своя 
страна биха оживили гра-
да и биха допринесли 

много в сферата на ино-
вациите. Бургас трябва 
да се оформи като космо-
политен град, където 
всеки може да намери 
своето място. Всеки кре-
ативен център е и място 
с оживен трудов пазар и 
разнообразие от възмож-
ности – тези млади хора 
не търсят просто работа, 
а място, където да бъдат 
себе си в пълния смисъл на 
тази дума.

В тази връзка важни са 
инвестициите в култур-
ните и творчески индус-
трии и бизнеси, тъй като 
те са потенциал на бъде-
щето. Местната власт 
има силно въздействие 
върху тази сфера - чрез 
планиране, лицензиране, 
регулиране, работа за 
развитие на подготвени 
кадри, предоставяне на 
инфраструктура и въоб-
ще цялостно стимули-
ране на развитието. 
Целта е създаване на на-
сърчаваща среда по от-
ношение на такива ин-
вестиции.

Моделът „от 9:00 до 
17:00“ трябва да бъде раз-
чупен.  Креативната 
класа изисква различно 
функциониране от вече 
възприетото такова, 
съобразено с чиновническия 
комфорт. Особено важно 
е тези идеи да бъдат въз-
приети от местната 
администрация, тъй като 
именно чрез тях двигате-
лят на подобни промени 
може да навлезе на прак-
тика – чрез ангажираност 
и мотивация. Идеята е 
създаване на градска иден-
тичност и нова добавена 
стойност от идеи, нови 
продукти, събития.

Една подобна пъргава и 
гъвкава градска икономи-
ка би била в крак с време-
то и би се основавала на 
нестандартни и по-твор-

чески подходи, които 
биха привлекли жизнеспо-
собно младо население, с 
нови идеи и с нов принос 
към града.

Изкуството или т.нар. 
арт е основен компонент 
на градската култура, с 
продукт, който в първо-
началната си форма не е 
с търговски замисъл. Съз-
дава се за задоволяване на 
духовни потребности. 
Но косвено допринася за 
създаване на икономика с 
успешна и печеливша 
търговска дейност.

Тук можем да споменем 
добри практики от евро-
пейски градове – филмо-
вият фестивал, провеждащ 
се на открито пред кмет-
ството на Виена се офор-
мя като едно от най-го-
лемите културни събития 
на Европа, акцентира се 
върху музикални филмови 
продукции и е съчетан с 
богата кулинарна програ-
ма.

Навлизането на форма-
та „хакатон“ дава въз-
можност на специалисти 
в различни области да 
работят съвместно и 
ефективно върху решава-
нето на общ проблем.

Особено полезно би 
било създаването на спо-
делени офис пространства, 
които вече са навлезли в 
София, където хора, ра-
ботещи дистанционно, 
биха могли да намират 
адекватна социална среда 
през работно време. С 
навлизането на модела 
„хоум офис“ все повече 
хора работят по този 
начин и онези от тях, 
които са избрали или ще 
изберат Бургас, следва да 
разполагат със своето 
място, където могат да 
работят, заобградени от 
хора, от идеи и от въз-
можности. Работещият 
от разстояние не бива да 

се превръща в затворник 
на собствения си дом. 
Градската библиотека е 
приятно и новоизградено 
място. Тя разполага с 
денонощна читалня, но 
нейният замисъл не е 
предвиден изначално за 
подобен „офис извън вкъ-
щи“, а по-скоро за място, 
където студенти и уче-
ници могат да учат на 
спокойствие. Още пове-
че, тя не разполага и с 
достатъчен капацитет 
да поеме онези желаещи 
да работят извън дома 
си. Едно такова споделе-
но работно пространство 
следва да разполага с 
адекватната инфраструк-
тура като мебелировка, 
кафемашини, дивани, 
осветителни тела, веро-
ятно зимна градина, со-
циален кът, зона за по-
чивка.  Цялата тази 
инфраструктура би била 
изключително полезна за 
привличане на хора от 
тази нова мобилна соци-
ална класа, за която гово-
рим.

Нощен кмет

Работата на нощния 
кмет по нищо не може да 
се сравнява с тази на днев-
ния кмет, т.е. на главния 
кмет на Бургас. Нощният 
кмет няма да седи по цял 
ден в кметството и да 
разработва проектозако-
ни. Няма да влиза и в ро-
лята на заместник на 
полицията.

Най-важната задача на 
нощния кмет е да дава на 
града импулси за нови 
проекти в сферата на 
нощния живот. Той тряб-
ва да обединява усилията 
на жителите, силите на 
реда и сигурността, пуб-
личния транспорт, както 
и на градската админи-
страция.

ОБЯВА

Областният управител на област с админи-
стративен център гр. Бургас на основание § 4к, 
ал.6 от Преходните и заключителни разпоредби 
на Закона за собствеността и ползването  на 
земеделските земи (ПЗР на ЗСПЗЗ)  и чл.28, ал.8 
от Правилника за прилагане на ЗСПЗЗ съобщава, 
че със заповед № РД-09-39 от 28.09.2023 г. е 
одобрен план на новообразуваните имоти  и 
регистър към него на земеделски земи, предос-
тавени за ползване на граждани, въз основа на 
актове по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ за селищно об-
разувание „Сухото дере“, землище с. Извори-
ще, община Бургас, област Бургас за: НПИ № 
108 с площ 1000 кв.м., който в регистъра към 
плана да се запише на Милена Веселинова Пен-
чева, съгласно Нотариален акт № 67 от 11.03.2002 

г., вписан в Служба по вписванията гр. Бургас с 
Акт № 177 от 11.03.2002 г. и Решение № 1352/ 
27.10.2011 г. по адм. дело № 688 по описа на 
Административен съд–Бургас; НПИ № 1258 с 
площ 696 кв.м, който в регистъра към плана да 
се запише на наследници на Васил Иванов Ва-
силев и НПИ № 1264 с площ 918 кв.м., който в 
регистъра към плана да се запише на наследни-
ци на Васил Иванов Василев. 

Планът на новообразуваните имоти е изложен 
в Община Бургас, стая 401.

Жалби срещу одобрения план на новообра-
зуваните имоти могат да се подават от заинте-
ресуваните лица чрез областния управител пред 
Административния съд в 14-дневен срок от съ-
общаването на заповедите в “Държавен вестник”.
Заповедта е обнародвана в “Държавен вестник” 
бр. 89 от  24.10.2023 г.

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна 
за всички смартустройства

За реклама: 
056 825 435
0878 424 698
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Р Е П У Б Л И К А Б Ъ Л Г А Р И Я
О Б Л А С Т E Н  У П Р А В И Т Е Л  Н А 

О Б Л А С Т  Б У Р Г А С

Р Е Ш Е Н И Е
№ РД – 09 - 42

Бургас 18.10.2023 год.

С писмо вх.№08-00-1263/10.04.2023 г., кметът на 
община Поморие е сезирал Областния управител на 
област Бургас с молба да бъде предприета „спешна 
мярка“ по смисъла на чл.5, параграф 5 от Регламент 
(ЕО) 1370/2007 на Европейския парламент и на 
Съвета на Европа от 23 октомври 2007 г., състояща 
се в пряко възлагане извършването на обществена 
услуга за превоз на пътници по автобусни линии 
София – Поморие (МР 2103 – 01.06-30.09), София 
– Поморие (МР 2102 – целогодишно) и София – По-
морие (МР 2101 – целогодишно) от републиканската 
транспортна схема (РТС) изпълнявани от квотата на 
община Поморие. 

Видно от приложените доказателства, с оглед 
предстоящото изтичане на срока на договор 
изх.№Д-462/19.10.2018 г. сключен между Община 
Поморие и „Юнион Ивкони“ ООД за извършване на 
обществен превоз на пътници от РТС, с решение 
№F412798/21.08.2023 г. на Янчо Илиев – ЗА кмет на 
община Поморие, определен със заповед за заместване 
№РД-16-1380/17.08.2023 г. на кмета на общината е 
открита процедура по реда на чл.18 ал.1, т.1 от ЗОП 
с предмет: „Избор на изпълнител за обществен 
превоз на пътници по републиканска, областна 
и общинска транспортна схема от квотата на 
Община Поморие, съгласно утвърдени маршрутни 
разписания по обособени позиции“. След публику-
ването му в регистъра на обществените поръчки, 
същото е обжалвано пред Комисията за защита на 
конкуренцията (КЗК) и е образувано производство 
по преписка №КЗК-864/28.09.2023 г. В резултат 
на горното и поради отправено искане за налагане 
на временна мярка „Спиране на процедурата“, на 
основание чл.203 ал.3 от ЗОП същата е спряна от 
възложителя на 03.10.2023г. 

 Като взех предвид обстоятелството, че 
към настоящия момент не са утвърдени промени в 
горепосочените МР с №№2101, 2102 и 2103, по-
сочените автобусни линии са част от действащата 
републиканска транспортна схема, а договорите за 
изпълнението на услугата – обществен превоз на 
пътници с „Юнион Ивкони“ ООД изтичат на 19.10.2023 
г., считам че съществува непосредствен риск от пре-
късване изпълнението на важна обществена услуга 

по смисъла на чл. 5, §5 от Регламент (ЕО) 1370/2007 
на Европейския парламент и на Съвета на Европа от 
23 октомври 2007 г. през летния сезон. Съгласно 
посочения текст, в случай на прекъсване на услугите 
или на непосредствен риск от такова прекъсване, 
компетентния орган може да предприеме спешна 
мярка във вид на пряко възлагане или формално 
съгласие за удължаване на обществена поръчка за 
услуги. Следва да се отбележи, че съгласно Регламента 
възлагането или удължаването чрез спешна мярка, 
не следва да надвишава две години.   

Предприемането на спешната мярка е с цел да 
не бъде прекъсвано транспортното обслужване на 
населението по горецитираните маршрутни разпи-
сания през летния сезон по автобусни линии София 
– Поморие, докато възложителят - община Поморие 
проведе процедурата по възлагане на превозите. 

Предвид гореизложеното и на основание чл. 16д, 
ал.6 от Наредба № 2 от 15.03.2002г. за условията 
и реда за утвърждаване на транспортни схеми и за 
осъществяване на обществени превози на пътници 
с автобуси, във връзка с чл.5, §5 от Регламент (ЕО) 
№ 1370/2007 г. на Европейския парламент на Съвета 
на Европа от 23 октомври 2007 г. 

РЕШИХ:

ДАВАМ СЪГЛАСИЕ за прилагане на спешна мярка 
чрез пряко възлагане извършването на обществена 
услуга за превоз на пътници по автобусна линия 
София – Поморие за следните маршрутни разписания 
от РТС, изпълнявани от квотата на община Поморие: 
София – Поморие (МР 2103 – 01.06-30.09), София 
– Поморие (МР 2102 – целогодишно) и София – 
Поморие (МР 2101 – целогодишно) за срок от 6 
(шест) месеца, считано от момента на влизане в 
сила на решението. 

В срока на разрешителното, следва да бъде завършена 
процедурата по Закона за обществените поръчки или 
Закона за концесиите за възлагане на извършването 
на обществен превоз на пътници по горепосочената 
автобусна линия при условията и реда определени 
с Регламент (ЕО) № 1370/2007г. на Европейския 
парламент на Съвета на Европа от 23 октомври 2007 
г. и Раздел І от Наредба №2/15.03.2002 г. 

На основание чл. 16д, ал.8 от Наредба №2 от 
15.03.2002 г. за условията и реда за утвърждаване на 
транспортни схеми и за осъществяване на обществени 
превози на пътници с автобуси, настоящото решение 
да се публикува в 1 един местен и един национален 
ежедневник от кмета на община Поморие.

Решението подлежи на обжалване от всяко 
заинтересовано лице в 14-дневен срок от публикуването 
му чрез Областен управител на област Бургас до 
Административен съд Бургас. 

Препис от решението да се изпрати на Кмета на 
община Поморие за сведение и изпълнение. 

ПЛАМЕН ЯНЕВ /п/ не се чете
Областен управител на област Бургас

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Кандидатът за кмет на 
община Сунгурларе инж. 
Николай Киров официално 
закри предизборната си 
кампания с грандиозен 
концерт. Площадът „Св. 
св. Кирил и Методий“ в 
центъра не успя да побере 
многобройната публика 
от симпатизанти и гости 
на мероприятието. Сил-
ният кандидат за кмет 
от ПП ГЕРБ се качи заедно 
със своя екип на сцената за 
да приветства всички 
дошли да го уважат. 

„Толкова много хора не 
съм виждал в Сунгурларе. 
Благодаря ви, че дойдохте 
и че ме подкрепяте да про-
меним общината към по-
добро. Да ви призова – дай-
те шанс на тези млади 
хора, на тези знаещи и 
можещи, които имат же-
ланието да променят 
състоянието, в което се 
намираме. Нека с ваша 
помощ на 29 октомври ние 
всички заедно да се пребо-
рим общината да тръгне 
по нов път“ – каза инж. 
Николай Киров. 

Специален гост на съби-
тието беше народният 
представител от 49-о 
Народно събрание Галя 
Василева. „Познавам голяма 
част от вас и вие познава-
те мен. Знаете, че за мен 
Сунгурларе е повече от 
кауза. Години наред работя 
на територията на общи-
ната и също като вас 
виждам в какво състояние 
се намира. Изключително 

много вярвам на екипа зад 
мен и разчитам на инж. 
Николай Киров, и му бла-
годаря, че пое отговор-
ността да се кандидатира 
за кмет. Той може да съжи-
ви общината и да възвърне 
облика такъв, какъвто е 
бил. Убедена съм, че ще има 
много работа, но ние сме 
подготвили изключително 
добра програма. Сигурна 
съм, че ако ни гласувате 

доверие с бюлетина номер 
7, ние ще успеем да я осъ-
ществим“ категорична е 
г-жа Василева.

Младите таланти от 
вокална формация „Морски 

песъчинки“ – гр. Бургас, с 
ръководител Милена До-
брева поздравиха публика-
та със завладяващи изпъл-
нения. Програмата завърши 
с участието на най-високия 

и най-красивия женски 
певчески глас – Нелина. 

Кандидатът за кмет на 
община Сунгурларе инж. 
Николай Киров е под номер 
7 в бюлетината.

С грандиозен концерт силният кандидат за кмет  
инж. Николай Киров закри предизборната си кампания в Сунгурларе

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

Екипът на инж. 
Николай Киров –   

млади и нови 
хора в управле-

нието със свежи 
идеи
ФОТО:  

ПРЕСЦЕНТЪР ГЕРБ

Жителите на площада се радваха на концерта

Инж. Николай Киров



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Какво е реставрация, 
какви предмети могат да 
бъдат реставрирани, какво 
се крие зад процеса и колко 
време отнема? Отговорът 
на тези и други интересни 
въпроси ще получите на 1 
ноември (сряда) в двора на 
Етнографския музей в Бургас. 
От 11.30 ч. там ще се прове-
де атрактивно събитие – 
работилница за реставрация 
на мебели.

Инж. Невена Ганчева, ин-
териорен дизайнер и съосно-
вател на Coworking Family 
Burgas, ще разкрие как чрез 
реставриране, ремонт и 
декориране можем да дадем 
нов живот на стари столове, 
масички, шкафчета, скрино-
ве и други мебели.

Пространството на 
Етно музей и кафене ще се 
изпълни с творчески емоции, 
а събитието цели да ни вдъх-
нови и подтикне да живеем 
по-устойчиво, намалявайки 
консуматорското мислене и 
подкрепяйки разумното 
потребление.

„Ще споделим опит, ще 
демонстрираме и информи-
раме какви техники и мате-
риали да приложим за реста-

врирането на мебели и 
аксесоари за дома – това е 
ценна възможност, която 
може да намали отпадъците. 
А с това заемаме отговорна 
позиция за опазването на 
околната среда“, споделят 
инж. Невена Ганчева и Мари-
на Шопова.

Те стоят зад успеха на 
инициативата проект „Арт 
депо за реставрация“ – рес-
тавриране на стари мебели 
и изделия от интериора, 
които са от естествени 
материали и годни за прера-
ботка. Той е награден и от 
в-к „Капитал“ в конкурса 
„Градолюбители“.

По време на работилни-
цата ще бъдат предоставе-
ни материали и консумати-
ви за ремонт и декорация. 
Освен осигурените демон-
стративни мебели, може да 
има и участници, които да 
донесат свои лични вещи за 
реставрация. Планирана е и 
малка изложба с вече обнове-
ни предмети, докато текат 
демонстрациите на живо.

Ако имате стари мебели 
или предмети за реставрация 
и искате да удължите техния 
живот – заповядайте на 
това събитие! Очакват ви и 
още изненади в рамките на 
артработилницата.

ДОНА МИТЕВА

Три световни титли за 
мисис и мистър дойдоха в 
Бургас. Двете победител-
ки Диана Велева и Нуртен 
Чаушева от „Мисис Чер-
но Море 2023“ се завър-
наха от Международ-
ния конкурс Mr & 
Mrs Universal Vip 
World, който се 
проведе мина-
лата седмица 
в  к у р о р т а 
Батуми, Гру-
зия. Български-
те представител-
ки бяха придружени 
от дизайнера Йордан 
Бъчваров,  който 
спонтанно се включи 
в конкурса в надпре-
варата за „Мистър 
Юнивърсъл Свят 
2023“.

Тримата се завър-
наха окичени със 
световни титли. 
Диана Велева е побе-
дител Mrs. Universal 
World 2023 Grand 
Prix във възрасто-
ва категория от 
28 до 40. Нуртен 
Чаушева, Бъл-
гария е победи-
т е л  –  L a d y 
Universe 2023 
Grand Prix 
във възрас-
това ка-
тегория 
от 40 до 
50 години, 
в която категория е побе-
дител и Йордан Бъчваров 
– Mrs. Universal World 2023 
Grand Prix. 

На финала на конкурса 
бяха 8 държави – Грузия, 
Монголия, Казахстан, Ру-
сия, Украйна, Армения, 
България и Филипини.

В продължение на седми-
ца нашите представите-
ли имаха множество съби-
тия в Батуми, сред които 
Вечер на нациите, на 

която презентираха 
български храни и су-
венири; фотосесия с 

национални и офи-
циални тоалети; 

представяне на 
червения килим 

на Вечерта на 
модата; офи-
циални вечери 
и представя-
не на учас-

тниците в 
курорта; видео 

презентации с 
национални носии; 
сутрешни спорт-
н и  п р о я в и  и 
е к с к у р з и и  в 
красива и гос-
т о п р и е м н а 
Грузия.

„За мен кон-
курсът беше 

истинско прежи-
вяване, защото 
освен като дирек-
тор за България, 
имах възмож-
ността да усетя 
отново тръпка-
та на сцената и 
вълнението да 

представиш себе 
си и страната си по 

най-добрия начин. 
Успехът на Диана и 
Нуртен е доказател-
ство колко красиви, 

интелигентни и до-
стойни жени са българ-

ките. Те бяха безупречни 
в поведение и стриктно 
спазване на правилата и 

регламента на конкурса“, 
коментира Йордан Бъчва-
ров след завръщането си 
в Бургас.
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Три световни 
титли за красота 
дойдоха в Бургас
Престиж. На финала в Грузия бяха осем държави Работилница за стари 

мебели отваря  
в Етнографския музей

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Читалище „Св. св. Кирил 
и Методий 1985” отправя 
покана за участие към уче-
ниците от град Бургас и 
страната. То организира 
конкурс за изработване на 
комикс на тема „Коледна 
история“, посветен на на-
ближаващите коледни и 
новогодишни празници.

Целта е чрез средствата 
на комикса изобразително 
изкуство, анимация, кари-
катура и слово да се обединят 
и стимулират деца от раз-
лични възрасти за изява в 
областта на визуалното 

изкуство.
Сюжетът трябва да е 

представен от 4 до 6 рисун-
ки върху картон с размер А3.

Към комикса да има над-
писи, поясняващи действи-
ята на героите (диалози или 
мисли).

Комиксите ще се оценяват 
в два раздела:

I. „Рисунка“: Участници-
те са свободни сами да избе-
рат техниката и матери-
алите, с които ще творят 
(акварел, бои, моливи, пас-
тели или флумастери).

II. „Компютърна рисунка“: 
Няма ограничения в избора 
на графична програма; да не 

са вмъкнати готови обекти 
или картини; да са нарису-
вани със свободна ръка с 
инструментите за рисува-
не на графичните редакто-
ри.

В творческото състезание 
могат да участват ученици 
от 1 до 12 клас.

На гърба на комикса да са 
отбелязани трите имена на 
участника, възраст, град, 
клас, учебно заведение, те-
лефон и имейл за връзка.

Комиксите, които отго-
варят на условията на 
конкурса ще се разгледат и 
оценят от художниците 
Елисавета Ангелова и Нико-

лай Ангелов-Гари. Двамата 
са членове на Дружеството 
на бургаските художници и 
имат редица отличия и 
участия в художествени 
проекти и изложби в стра-
ната и чужбина.

Желаещите да участват 
в конкурса могат да изпращат 
творбите си на адрес:

гр. Бургас, к-с „Меден 
рудник“, бл. 25 (партер), 
читалище „Св. св. Кирил и 
Методий 1985”, тел. за кон-
такти: 0895 506 19.

Краен срок за изпращане: 
01.12.2023 г.

Конкурсът е индивидуален 
и творбите НЕ се връщат!

Бургаско читалище организира конкурс за комикс 
на тема „Коледна история“

Мебелите могат да 
заживеят нов живот, 
казва дизайнерката

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Бургаските победители 
(от ляво надясно): Нуртен 
Чаушева, Йордан Бъчваров  и   
Диана Велева

ФОТО: MRSBLACK SEA ВЪВ ФБ
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